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Αθήνα, σήµερα στις 12 Οκτωβρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 11.10.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της ∆ευτέρας
11 Οκτωβρίου 2010 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Χρηµατοδότηση Περιβαλλοντικών Παρεµβά-
σεων, Πράσινο Ταµείο, Κύρωση ∆ασικών Χαρτών και άλλες δια-
τάξεις»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται ότι εξαιτίας των
απλήρωτων χρεών του δηµοσίου προς τον Iατρικό Σύλλογο Πα-
τρών, τα µέλη του αποφάσισαν να αναστείλουν τις συµβάσεις
του και οι ασφαλισµένοι θα πληρώνουν µε δικά τους χρήµατα τις
δαπάνες τους.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρει απόφαση της δηµοτι-
κής αρχής Πατρών να µη κατασκευάσει ποδηλατόδροµο στην
Πάτρα και να πιστώσει τα κονδύλια σε άλλα έργα.

3) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Συµβασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης ∆ιάσωσης αιτείται
νοµοθετική ρύθµιση για την εργασιακή αποκατάσταση των συµ-
βασιούχων πυροσβεστών στο πλαίσιο της υλοποίησης της σχε-
τικής κυβερνητκής δέσµευσης.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται επιστολή του Συλ-
λόγου Γονέων και Κηδεµόνων του ∆ηµοτικού Σχολείου Ρίου, στην
οποία τίθεται το πρόβληµα της µεταφοράς των µαθητών από και
προς το σχολείο.

5) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Πύργου
και Περιχώρων αιτείται την κατάργηση της παρακράτησης
δώρων Πάσχα και Χριστουγέννων στους πολύτεκνους κ.λπ..

6) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Νικόλαος Τσάτσος, αγρότης αιτείται
να του καταβληθεί το ποσό επιστροφής του ειδικού φόρου κα-
τανάλωσης καυσίµων 2009.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτη-
νοτρόφων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την εξαίρεση της
Κρήτης από τον όρο της ελάχιστης παραδιδόµενης ποσότητας
γάλακτος κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρει ότι η απόρριψη από το
νοµαρχιακό συµβούλιο των µελετών περιβαλλοντικών επιπτώ-
σεων για έργα υπογειοποιήσεως πυλώνων υψηλής τάσεως της
∆ΕΗ προκάλεσε αντιδράσεις πολιτών της δυτικής Πάτρας κατά
της αποφάσεως.

9) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία οι ακτινιδιοπαραγωγοί Πιερίας
ποικιλίας Τσεχελίδη αιτούνται τη συντόµευση της ηµεροµηνίας
συγκοµιδής της συγκεκριµένης ποικιλίας ακτινιδίων.

10) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η
Οµοσπονδία Επαγγελµατιών και Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης
αιτείται την αναστολή της επιβολής έκτακτης εισφοράς και της
υπερφορολόγησης µέσω περαίωσης.

11) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται ότι υπάρ-
χουν υπόνοιες για κατάργηση της ∆ιευθύνσεως Εγγείων
Βελτιώσεων και εκφράζονται φόβοι ότι οι σχετικές αρµοδιότητες
θα περάσουν σε ιδιώτες.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο εκφράζεται η διαµαρ-
τυρία του Ιατρικού Συλλόγου Πύργου-Ολυµπίας για τα χρέη του
ΟΠΑ∆ για παρασχεθείσες υπηρεσίες προς τα συµβεβληµένα
µέλη του.

13) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
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ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία τα
∆ασικά Συνδικαλιστικά Σωµατεία αιτούνται την κινητοποίηση των
αρχών για την προστασία της σωµατικής ακεραιότητας και της
αξιοπρέπειας των δασικών υπαλλήλων από τις επιθέσεις των λα-
θροϋλοτόµων.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία τα δασικά συνδικαλιστικά σωµατεία
αιτούνται την κινητοποίηση των αρχών για την προστασία της
σωµατικής ακεραιότητας και της αξιοπρέπειας των δασικών
υπαλλήλων από τις επιθέσεις των λαθροϋλοτόµων.

15) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Καβάλας αιτείται την παρα-
χώρηση του παλιού δικαστικού µεγάρου της Καβάλας στο δήµο
του.

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής (Υπόλοιπο) κ. ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ
(ΜΑΚΗΣ) ΒΟΡΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εξωραϊ-
στικοί και πολιτιστικοί Σύλλογοι κατοίκων Αυλίζας και Αγίας Μαύ-
ρας αιτούνται την αντιµετώπιση του προβλήµατος που έχει
προκύψει µε την εξάπλωση της εγκληµατικότητας και της εµπο-
ρίας ναρκωτικών στην περιοχή τους.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται ότι είκοσι εννέα γυ-
µνάσια και λύκεια των Πατρών τελούν υπό κατάληψη και οι
καταλήψεις «ενθαρρύνονται» από εξωσχολικούς.

18) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ανοικτή επι-
τροπή εκπαιδευτικών κλάδου ∆Ε01 διαµαρτύρεται για το
καθεστώς των προσλήψεων αναπληρωτών πλήρους ωρα-
ρίου,σχετικά µε τις ειδικότητες των ∆Ε01 εκπαιδευτικών.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται ότι το ελληνικό δη-
µόσιο δεν έχει πληρώσει ιατρούς και φαρµακοποιούς των
Πατρών για περισσότερο από ένα χρόνο, φέρνοντάς τους σε
αδιέξοδο.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται η ανησυχία των ερ-
γαζοµένων της Ελληνικής Βιοµηχανίας Όπλων στο Αίγιο, λόγω
των προθέσεων του Υπουργού Εθνικής Αµύνης περί αποκρατι-
κοποιήσεως της ΕΒΟ.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται η ανακοίνωση του
Οργανισµού Λιµένος Πατρών για τον επικείµενο ελλιµενισµό του
κρουαζιερόπλοιου «SALAMIS FILOXENIA» στο µόλο Αγίου Νικο-
λάου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρει δηλώσεις του περιφε-

ρειακού διευθυντή εκπαίδευσης, σύµφωνα µε τις οποίες διάφο-
ροι εξωσχολικοί µε ψευδείς διαδόσεις παρασύρουν τους µαθη-
τές προς καταλήψεις.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρεται δήλωση της προ-
έδρου Ενώσεως Ιδιοκτητών Ακινήτων Νοµού Αχαϊας, σύµφωνα
µε την οποία το σύστηµα των αντικειµενικών αξιών θα επεκταθεί
και στα εκτός σχεδίου ακίνητα.

24) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η ΠΑΣΚ Γεω-
πόνων Λάρισας αιτείται την άµεση επιστροφή των άτοκων
δανείων των αγροτικών συνεταιριστικών ενώσεων

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο αναφέρονται οι ελλείψεις και
τα προβλήµατα της οφθαλµολογικής κλινικής του Νοσοκοµείου
«Άγιος Ανδρέας» καθώς και η έλλειψη φακών, µε αποτέλεσµα να
µη διενεργούνται επεµβάσεις σε πάσχοντες από καταρράκτη και
να αυξάνονται συνεχώς τα χρέη προς τους προµηθευτές.

26) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Γενική Συνο-
µοσπονδία Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδος
εξέδωσε υπόµνηµα µε το οποίο ανακοινώνει τις προτάσεις της
για το σχέδιο προεδρικού διατάγµατος που αφορά στη διαδικα-
σία µεσολάβησης και διαιτησίας για τη συλλογική ρύθµιση των
όρων αµοιβής και εργασίας των εργαζοµένων.

27) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Περι-
πτερούχων Νοµού Μεσσηνίας «Η Αγία Τριάς» διαµαρτύρεται για
τα φορολογικά µέτρα της Κυβέρνησης σε ό,τι αφορά στον κλάδο
των περιπτερούχων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά, µε την οποία ο κ. Φώτιος ∆ούκας αιτείται να κινηθεί η δια-
δικασία επανεντάξεως στο σχέδιο ενοτήτων «Κουλούρας» (Αγ.
Κυριακής) και «Αγ. Αθανασίου» του ∆ήµου Αιγίου Νοµού Αχαΐας.

29) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία
η Παγχιακή Ένωση Συνταξιούχων Ναυτικών Χίου αιτείται να συ-
γκεκριµενοποιηθεί από τη ∆ιεύθυνση Υγείας Υγειονοµικού του
Οίκου Ναύτου Πειραιά ο όρος «αιτιολογηµένη γνωµάτευση ια-
τρού διαβητολόγου – ενδοκρινολόγου».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1764/26-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8068/
11206/15-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1794/26-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11689/15-

09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1824/26-08-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος-Αδώνιδος

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11696/15-09-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1892/26-08-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Βαρβιτσιώτη Μιλτιάδη και Παπαδόπουλου Μιχάλη δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8063/11201/15-09-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1902/27-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2663Β/15-09-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 1919/27-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαϊτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/

11707/15-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2113/31-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8076/11214/15-

09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη
απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 12966/12-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ροντούλη Αστέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2077/15-09-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτή-
σεων της Πέµπτης 14 Οκτωβρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 96/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµητρίου Παπου-
τσή προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε
την επιδότηση του κόστους εργασίας στους Νοµούς Ανατολικής
Μακεδονίας Θράκης, κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 95/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τους
Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την επέκταση του αγωγού φυσικού αερίου και στην Πάτρα κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 103/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος
Χαλβατζή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τους απο-
λυοµένους εργαζοµένους της ΟΛΥΜΠΙΑΚΗΣ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑΣ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 91/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι Γε-
ωργιάδη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την οικονοµική επιβάρυνση του ΕΣΥ από τη δωρεάν
περίθαλψη παράνοµων µεταναστών, κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 100/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηρούς ∆ιώτη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την εκµετάλλευση των κοιτασµάτων λιγνίτη,
την απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας, κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 99/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανωλάκη

προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε τα πληµµυρικά φαινόµενα στην περιοχή της Βόχας του Νοµού
Κορινθίας, κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 94/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αναγκαιό-
τητα πλήρωσης κενής θέσης ιατρού δηµόσιας υγείας ΕΣΥ στη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Καστοριάς κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 104/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στις παι-
δαγωγικές σχολές κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 102/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη στάση της ελληνι-
κής Κυβέρνησης για τη δηµόσια δήλωση του επί των Εξωτερι-
κών συµβούλου της Άγκυρας κ. Καλίν κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 101/11.10.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την αξιοποίηση των αρχαιολογικών χώρων της Κρήτης κλπ.

Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω και µια ανακοίνωση
προς το Σώµα.

Η Συντονιστική Επιτροπή Αγώνα Θηραίων Πολιτών για την
ανέλκυση του κρουαζιερόπλοιου «SEA DIAMOND» κατέθεσε ψή-
φισµα µε το οποίο αιτείται την ανέλκυση του ναυαγίου του «SEA
DIAMOND» από την Καλντέρα της Σαντορίνης και την απόδοση
ευθυνών σε αυτούς που το προκάλεσαν και κωλυσιεργούν τη δια-
δικασία ανέλκυσής του.

Το ψήφισµα, για την οικονοµία του χρόνου, κατατίθεται στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Το προαναφερθέν ψήφισµα έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές-ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 149/21-7-2010 ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµα-
νουήλ Στρατάκη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη συµµετοχή ειδικών επιστηµό-
νων στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση.

Ο Βουλευτής Ηρακλείου Κρήτης κ. Στρατάκης έχει το λόγο για
δύο λεπτά κατ’ αρχάς για να αναπτύξει την ερώτησή του.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να δηλώσω ότι αποτελεί για µένα ιδιαίτερη τιµή που

εγκαινιάζω τη διαδικασία του Κανονισµού µε το να αναπτύσ-
σουµε πρώτα οι ίδιοι τις ερωτήσεις µας. ∆εν ξέρω αν έχει προη-
γηθεί άλλη συνεδρίαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Στις ερωτήσεις έχει
εγκαινιαστεί. Στις αναφορές είστε ο πρώτος.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Πράγµατι θέλω να ρωτήσω την
κυρία Υπουργό για ένα µείζον θέµα που εκτιµώ ότι εντάσσεται
στο πλαίσιο της κυβερνητικής πολιτικής, µε δεδοµένο ότι προ
καιρού αναγγέλθηκε το νέο ολοήµερο σχολείο και βεβαίως το
ενιαίο αναµορφωµένο πρόγραµµά του.

Σ’ αυτό το σχεδιασµό, που όλοι συµφωνούµε και επαινούµε
την Κυβέρνηση γιατί προσπαθεί να κάνει µια καινούργια τοµή στο
εκπαιδευτικό σύστηµα της χώρας, προβλέπεται ότι στους µαθη-
τές του δηµοτικού θα πρέπει να υπάρξουν βιωµατικές προσεγ-
γίσεις για τις σύγχρονες τάσεις της αγωγής, δηλαδή στην
εκπαίδευση για την αειφορία, την αγωγή υγείας, την αγωγή κα-
ταναλωτή, την τοπογεωγραφία, τις διατροφικές συνήθειες, την
κυκλοφοριακή αγωγή, την ανακύκλωση, την υγιεινή, την καθα-
ριότητα και άλλες δραστηριότητες.

Επειδή αυτά τα αντικείµενα είναι εξειδικευµένα και ταυτόχρονα
γνωρίζουµε όλοι µας ότι υπάρχουν άριστοι εξειδικευµένοι επι-
στήµονες που θα µπορούσαν και έχουν τη δυνατότητα να µετα-
φέρουν αυτές τις γνώσεις στα µικρά παιδιά και επειδή πολλοί
από αυτούς έχουν και την παιδαγωγική κατάρτιση, η οποία τους
επιτρέπει µε το σωστό τρόπο να µεταδώσουν αυτές τις γνώσεις,
γι’ αυτόν το λόγο απευθύνω ερώτηση στην κυρία Υπουργό.

Ρωτώ αν προτίθεται και µε ποιο χρονοδιάγραµµα -που είναι
ένα ζητούµενο, γιατί ασφαλώς δεν µπορεί να γίνει από τη µια
µέρα στην άλλη και το κατανοούµε όλοι µας- θα µπορούσε να
εντάξει όσους από τους ειδικούς επιστήµονες έχουν αυτήν την
εξειδικευµένη γνώση και βεβαίως την επάρκεια, αλλά και την παι-
δαγωγική κατάρτιση, ώστε να συνδράµουν σ’ αυτήν την προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης και κυρίως να συνδράµουν στη σωστή
µόρφωση των νέων παιδιών, γιατί εκτιµώ ότι πέρα από το ότι οι
ίδιοι θα αναδείξουν τις γνώσεις τους, αυτό θα συµβάλλει αποτε-
λεσµατικά στο να υπάρχει σωστή ανάπτυξη, να έχουµε πραγµα-
τικά σε ικανό επίπεδο και σε επαρκή αριθµό ανθρώπους
καταρτισµένους από την πολύ µικρή ηλικία τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Στρατάκη.

Το λόγο έχει για να απαντήσει στην ερώτηση του κ. Στρατάκη
η Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων
κ. Χριστοφιλοπούλου για τρία λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι έχετε δίκιο. Έχουµε ξεκινήσει στο
Υπουργείο Παιδείας µια µεγάλη προσπάθεια να σχεδιαστεί εκ
νέου όλη η δοµή, η φιλοσοφία, ο τρόπος λειτουργίας, ο τρόπος
διδασκαλίας στο σχολείο, αρχίζοντας από το νηπιαγωγείο, το δη-
µοτικό, το γυµνάσιο και το λύκειο. Είδατε ότι φέτος το Σεπτέµβρη
ο Πρωθυπουργός µας εξήγγειλε το διάλογο για τις αλλαγές στην
τριτοβάθµια.

Πράγµατι προηγείται η αλλαγή στο σχολείο και συνδέεται
αυτή µ’ ένα νέο σύστηµα πρόσβασης στην τριτοβάθµια και τις
αλλαγές στο πανεπιστήµιο. Το νέο σχολείο, λοιπόν, ξεκίνησε και

το Σεπτέµβρη που µας έρχεται, το Σεπτέµβρη του 2011, ο στό-
χος µας είναι να παρουσιαστούν και να εφαρµοστούν πιλοτικά
τα νέα αναλυτικά προγράµµατα σπουδών. Προποµπός τους και
πρώτο στάδιο εφαρµογής τους είναι τα ολοήµερα σχολεία µε
ενιαίο αναµορφωµένο πρόγραµµα στα οποία αναφερθήκατε.

Πράγµατι η φιλοσοφία του νέου σχολείου είναι να ανοίξει και
ως προς τις δραστηριότητες, τον τρόπο διδασκαλίας, τη βιωµα-
τική µάθηση, τη συνεργασία σε οµάδες, τις πρακτικές ασκήσεις,
την ενεργοποίηση των µαθητών που παύουν πια να είναι παθητι-
κοί αποδέκτες των γνώσεων που τους µεταδίδει ο δάσκαλος εν
προκειµένω στην πρωτοβάθµια. Μετατρέπονται σε µικρά παιδιά
που αναζητούν τη µάθηση, που χαίρονται µέσα από τη µάθηση,
που δηµιουργούν, που ανακαλύπτουν βοηθούµενα από το δά-
σκαλό τους.

Έχοντας πει αυτά, είναι σαφές ότι κάνουµε την πρώτη προ-
σπάθεια σε οκτακόσια ολοήµερα δηµοτικά σχολεία µε ενιαίο ανα-
µορφωµένο πρόγραµµα. Πρέπει να σας πω ότι είναι και τα
πολυπληθέστερα στη χώρα. Τα οκτακόσια αυτά σχολεία, σ’ ένα
σύνολο πεντέµισι χιλιάδων δηµοτικών σχολείων, εκπροσωπούν
το 30% του µαθητικού πληθυσµού. Χαίροµαι που και στο δικό
σας Νοµό, το Ηράκλειο, όπως και σε όλους τους νοµούς της
χώρας, έχουµε αρκετά τέτοια σχολεία.

Σ’ αυτά τα σχολεία, λοιπόν, έχουµε ήδη βάλει ειδικούς επι-
στήµονες στην Πληροφορική κι έχουµε -όπως είχαµε και παλιά-
εντείνει και την ξένη γλώσσα. Και βεβαίως έχουµε µια σειρά από
ειδικούς στη θεατρική αγωγή, ηθοποιούς και θεατρολόγους,
µουσικούς. Έχουν, λοιπόν, ήδη ειδικότητες τα σχολειά αυτά. Και
σε ό,τι αφορά την εισαγωγή της Πληροφορικής, ξεκινάει τη ∆ευ-
τέρα ο πρώτος κύκλος των ειδικών σεµιναρίων µε τα οποία το
Υπουργείο Παιδείας θέλει να δώσει περισσότερα εργαλεία σ’ αυ-
τούς τους ειδικούς, οι οποίοι δεν είναι δάσκαλοι, δεν είναι παι-
δαγωγοί, έχουν όµως µία παιδαγωγική επάρκεια και θα πάρουν
περισσότερη επάρκεια από τα σεµινάρια αυτά που θα τους δο-
θούν.

Άρα στη φιλοσοφία µας είναι όντως, και µέσα από την ευέλι-
κτη ζώνη που ήδη µπήκε στο πρόγραµµά µας, στην αγωγή
υγείας, στην περιβαλλοντική αγωγή, στην κυκλοφοριακή αγωγή
και όχι µόνο, το σχολείο να ανοίξει στη δυνατότητα τα παιδιά να
έχουν πολλαπλά ερεθίσµατα. Πρέπει όµως αυτά να είναι ελεγ-
χόµενα και µπορούµε να δούµε πώς µπορούµε να δροµολογή-
σουµε σταδιακά και την εισαγωγή και άλλων δραστηριοτήτων ή
άλλων ειδικών εκπαιδεύσεων στο σχολείο. Μπορώ να συνεχίσω
στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε. Να απαντήσει πρώτα ο
συνάδελφος και θα συνεχίσω µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής
κ. Στρατάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά, προκειµένου να ανα-
πτύξει την ερώτησή του.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι που η κυρία Υφυπουργός βάζει αυτό το πλαίσιο. Και

βεβαίως το πλαίσιο αυτό εντάσσεται στo πλαίσιo της κυβερνητι-
κής πολιτικής. Θα έλεγα όµως το εξής. Βεβαίως αντιλαµβάνεται
κανείς ότι υπάρχουν δυσκολίες και ότι δεν µπορούν τα πράγµατα
να γίνουν από τη µία στιγµή στην άλλη και ολοκληρωµένα, θα
έλεγα. Όµως εκτιµώ ότι υπάρχουν δράσεις, που τις αναφέρατε
κι εσείς εξάλλου, κι οι οποίες δράσεις είναι πάρα πολύ σηµαντι-
κές. Για παράδειγµα, η κυκλοφοριακή αγωγή είναι µείζον πρό-
βληµα, όταν µάλιστα στη χώρα µας τα τροχαία ατυχήµατα
ιδιαίτερα για τους νέους είναι σε τόσο µεγάλο αριθµό. Η δια-
µόρφωση δηλαδή µιας άλλης συνείδησης είναι αναγκαία και
θεωρώ ότι αυτήν την άλλη συνείδηση, βεβαίως, οι δάσκαλοι µπο-
ρούν να τη µεταφέρουν κι εκείνοι, όµως ένας ειδικός, για παρά-
δειγµα, έχει περισσότερη γνώση στο αντικείµενο και µπορεί µε
εξειδικευµένο τρόπο να προσφέρει πολύ περισσότερο.

Το ίδιο ισχύει και για την προστασία του περιβάλλοντος. Το
ίδιο θα µπορούσαµε να πούµε για τις διατροφικές συνήθειες,
όταν µάλιστα έχουµε µια χώρα µε τα περισσότερα παχύσαρκα
παιδιά, που είναι ένα τεράστιο πρόβληµα για την ελληνική κοι-
νωνία αν το δει κανείς σε µια προοπτική και σε βάθος χρόνου.
Άρα, λοιπόν, υπάρχει ανάγκη, κυρία Υπουργέ, για αξιοποίηση των
ειδικών. Και αυτό θέλω να σας επισηµάνω, ότι και οι περιβαλλο-
ντολόγοι και οι γεωπόνοι και οι δασολόγοι και οι ειδικοί επιστή-
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µονες κάθε κατηγορίας, που µπορούν να συνεισφέρουν στο να
διαµορφωθεί µια διαφορετική συνείδηση, είναι πάρα πολύ ση-
µαντικοί. Και η συνείδηση αποκτάται –και το γνωρίζουµε όλοι
µας- κυρίως σ’ αυτές τις µικρές ηλικίες. Αν το παιδί δηλαδή στη
µικρή ηλικία µπορεί να επηρεαστεί από το περιβάλλον της διδα-
σκαλίας, από το σχολείο, µπορεί να επιβάλει ακόµα και στο γονιό
την άποψή του µε διάφορους τρόπους –που ξέρουν τα παιδιά
πώς µπορούν να την επιβάλλουν- κι αυτό θα έχει συνολικές πολ-
λαπλασιαστικές, θετικές επιπτώσεις και στην ελληνική κοινωνία
στο σύνολό της. Άρα είναι αναγκαίο να γίνει.

Εγώ κατανοώ ότι υπάρχουν προβλήµατα και ότι δεν µπορούν
όλα τα ζητήµατα να λυθούν από τη µια µέρα στην άλλη. Όµως
εάν µπει όλη αυτή η διαδικασία σ’ έναν σχεδιασµό όπου σε βάθος
χρόνου µιας πενταετίας να προβλέπεται να είναι ολοκληρωµένη
αυτή η διαδικασία, αλλά ταυτόχρονα, επειδή τα δεδοµένα αλ-
λάζουν κι οι αναγκαιότητες πολλαπλασιάζονται, να έχουµε µέσα
από ένα ενιαίο σύστηµα τη δυνατότητα και προσαρµογής αλλά
και ανανέωσης όλων αυτών των καταστάσεων και κάλυψης των
αναγκών που δηµιουργούνται, θεωρώ ότι θα έχουµε βάλει, πράγ-
µατι, τα θεµέλια µιας σωστής εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Και
ας µη γελιόµαστε, κυρίως η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση ξεκινάει
από τις µικρές ηλικίες και από το δηµοτικό σχολείο.

Άρα, λοιπόν, θέλω να πιστεύω ότι το κατανοείτε –το δηλώσατε
κιόλας εξάλλου- κι ότι, εν πάση περιπτώσει, στο πλαίσιο των δυ-
νατοτήτων που έχει το Υπουργείο, στο πλαίσιο της συνολικής κυ-
βερνητικής πολιτικής, θα επιδιώξει να γίνει αυτό πραγµατικότητα,
γιατί εκτιµώ ότι είναι µια αναγκαιότητα που δεν µπορούµε να την
παραγνωρίσουµε εάν θέλουµε όντως να κάνουµε µία ολοκλη-
ρωµένη εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Και πιστεύω ότι αυτό είναι
στις προθέσεις της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Παι-

δείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χριστοφιλοπού-
λου έχει το λόγο για τρία λεπτά επίσης.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, είναι όπως το είπατε, αλλά θέλω
να µου επιτρέψετε να εξηγήσω λίγο γιατί δεν γίνεται κάτι από τη
µια µέρα στην άλλη όταν αφορά τα παιδιά µας κι όταν έχουµε το
σύνθηµα «Πρώτα ο µαθητής», που σηµαίνει οι ανάγκες του µι-
κρού παιδιού ή του νεαρού εφήβου, αν θα µιλούσαµε για το γυ-
µνάσιο ή το λύκειο.

Στην περίπτωση, λοιπόν, του δηµοτικού πρέπει οπωσδήποτε
να διασφαλιστεί το σωστό παιδαγωγικό περιβάλλον που θα επι-
τρέψει όµως το να είναι ανοιχτό το σχολείο. Εδώ είναι οι δύο δια-
στάσεις: Τι γίνεται σήµερα, τι µπορεί να γίνει σήµερα και τι
µπορεί να δροµολογηθεί για αύριο.

Σήµερα, λοιπόν, πρέπει να συνεχίσουµε σε όλα τα σχολεία, σε
όλα τα δηµοτικά τις δραστηριότητες εκείνες που γίνονται αρκετά
χρόνια τώρα, από το ’98 που ξεκίνησε η αγωγή υγείας κι η περι-
βαλλοντική αγωγή. Και µάλιστα έχουν µπει στα σχολειά και ειδι-
κοί και από το χώρο της υγείας και από το χώρο της
περιβαλλοντικής εκπαίδευσης και έχουν γίνει και εκδροµές παι-
διών προς τα έξω. Αυτό γίνεται και σήµερα. ∆εν φθάνει όµως.
Και στο µέτρο που εµπλουτίζεται το πρόγραµµά µας µε τέτοιου
είδους δραστηριότητες και διδασκαλίες έχει ένα νόηµα να προ-
γραµµατίσουµε τη δυνατότητα, µε φειδώ, να σχεδιαστούν και ει-
δικές ώρες όπου εξειδικευµένοι αλλά και παιδαγωγικά επαρκείς
επιστήµονες µπορούν να έρθουν και να εξηγήσουν, παραδείγ-
µατος χάρη, σε δύο ώρες στα παιδιά κάτι που αφορά είτε την
ανακύκλωση ή τις διατροφικές συνήθειες, ή οτιδήποτε άλλο, κάτι
που σήµερα γίνεται ως δραστηριότητα, ως κάτι το έξτρα, ως κάτι
το οποίο τα παιδάκια περιµένουν, έχει σχεδιαστεί, το έχει οργα-
νώσει ο δάσκαλος και µπαίνει ο ειδικός, τους βλέπει για λίγο και
φεύγει. Αυτό µπορεί σιγά-σιγά να σχεδιαστεί και να µπει στη
δοµή του ίδιου του σχολείου, γιατί είναι στη φιλοσοφία του «νέου
σχολείου».

Όταν θα είµαστε έτοιµοι, που σηµαίνει ότι του χρόνου τέτοιες
µέρες ήδη θα έχουµε συζητήσει και θα έχουµε παρουσιάσει τα
πιλοτικά προγράµµατα του «νέου σχολείου», τότε θα είναι και η

ώρα να γίνει και η πρώτη διαβούλευση για τη νοµοθετική πρω-
τοβουλία που πρέπει να υπάρξει. Γιατί πρέπει να δούµε πώς και
µε ποιες προϋποθέσεις µπορούµε αυτήν τη δυνατότητα να την
έχουµε και νοµοθετηµένα και να µπορούµε να έχουµε κάποιες
ειδικότητες, µε φειδώ πάντα, γιατί ο ρόλος του δασκάλου στο
«νέο σχολείο» είναι όσο σηµαντικός -κι ακόµη σηµαντικότερος-
είναι ο ρόλος του δασκάλου σήµερα στο σχολείο. Και το λέω
αυτό διότι ο δάσκαλος σήµερα, έτσι κι αλλιώς σε πολύ δύσκο-
λες συνθήκες και µε πολύ χαµηλή αµοιβή, επιτελεί ένα σηµαντικό
έργο. Αύριο και µε ιδιαίτερη επιµόρφωση καλείται να επιτελέσει
έναν πιο ουσιαστικό ακόµα ρόλο. Πολλοί από τους δασκάλους
µας ήδη πρωτοπορούν. Πρέπει να καινοτοµήσει, να δηµιουργή-
σει δραστηριότητες καινούργιες, να εισάγει νέες παιδαγωγικές
µεθόδους. ∆ιψάνε και οι δάσκαλοι, εκτός από τα παιδιά, να γίνει
µε διαφορετικό τρόπο το µάθηµα.

Όλα αυτά τα καινούργια πράγµατα καλείται ο δάσκαλος να τα
υλοποιήσει έχοντας και ψηφιακά εργαλεία. Όλη αυτή η µεγάλη
αλλαγή, µε επίκεντρο το µαθητή και πρωταγωνιστή το δάσκαλο,
πρέπει να γίνει έτσι, ούτως ώστε να χωρέσουν στο «νέο σχολείο»
-εκεί που πρόκειται να γίνουν και µε φειδώ, επαναλαµβάνω- και
άλλες δυνατότητες για ειδικότητες.

Θα το δούµε, λοιπόν, εν καιρώ και εδώ στη Βουλή και πριν τη
νοµοθετική πρωτοβουλία και κατά τη διάρκεια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Υφυπουργέ.
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 2613/9-9-2010 ερώτηση

του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ανδριανού προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
πορεία υλοποίησης του αρδευτικού έργου του Ανάβαλου.

Ο κ. Ανδριανός έχει το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου να
αναπτύξει την ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα θα ήθελα να ευχηθώ στον κύριο Υφυπουργό

καλή επιτυχία στα καθήκοντά του και να του επισηµάνω ότι τα
προβλήµατα του αγροτικού κόσµου –και ο ίδιος κατάγεται από
αγροτική περιφέρεια- είναι πολλά και σηµαντικά. Σ’ αυτήν την κα-
τάσταση η κυβερνητική πολιτική πρέπει να δίνει λύσεις, ελπίδα
και προοπτική και όχι να κάνει τα πράγµατα ακόµη πιο δύσκολα
για τους αγρότες µας, όπως έγινε, για παράδειγµα, µε την αύ-
ξηση του ηλεκτρικού ρεύµατος για αγροτική χρήση, που πρό-
σφατα ανακοινώθηκε.

Το µεγάλο αρδευτικό έργο του Αναβάλου είναι για την Αργο-
λίδα έργο πνοής, έργο ζωής. Ο νοµός πλήττεται από σοβαρή λει-
ψυδρία. Αντιµετωπίζει το φάσµα της υφαλµύρωσης του υδάτινου
ορίζοντα, προοπτική που θα έχει τραγικές οικολογικές, κοινωνι-
κές και οικονοµικές επιπτώσεις. Οι τεράστιες ποσότητες νερού
του Αναβάλου, που σήµερα χύνονται στη θάλασσα, µπορούν να
δώσουν οριστική λύση στο πρόβληµα.

Το έργο σχεδιάστηκε µε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα και
εξασφαλισµένους πόρους από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αργολίδας. Ο σηµερι-
νός Πρωθυπουργός επανειληµµένα υπογράµµισε τη σηµασία του
έργου για την περιοχή και δεσµεύθηκε για την κατασκευή του
έργου, χωρίς καθυστερήσεις και περικοπές. ∆υστυχώς όµως
διαρκώς προκύπτουν νέα προβλήµατα.

Η ερώτηση που συζητάµε σήµερα έρχεται να προστεθεί σε µια
σειρά σχετικών ερωτήσεων που έχω καταθέσει για τα προβλή-
µατα αυτά. Συγκεκριµένα, οι επιτροπές διενέργειας του δηµό-
σιου διαγωνισµού για την ανάθεση µελετών συγκροτήθηκαν µε
πολλούς µήνες καθυστέρηση, παρά το γεγονός ότι οι προσφο-
ρές έχουν κατατεθεί από τις 10 Οκτωβρίου 2009 και ορίστηκαν
δεκαπέντε συνεδριάσεις.

Εδώ πρέπει να επισηµάνω ότι µε το σηµερινό ρυθµό, δηλαδή
µια συνεδρίαση κάθε τρεις µήνες, θα χρειαστούν πάνω από τριά-
µισι χρόνια για την ανάδειξη των αναδόχων µελετητικών γρα-
φείων και άλλοι είκοσι µήνες για την εκπόνηση των µελετών. Εάν
όµως χρειαστούν πέντε χρόνια για την ολοκλήρωση των µελε-
τών, το ΕΣΠΑ 2007-2013 θα έχει λήξει, τα κονδύλια θα έχουν
χαθεί και το έργο δεν θα έχει ολοκληρωθεί.

Χρειάζεται, λοιπόν, επιτάχυνση των διαδικασιών µε σαφές και
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αυστηρό χρονοδιάγραµµα που θα τηρηθεί απαρέγκλιτα. Σας
ερωτώ, λοιπόν, σε ποιες ενέργειες θα προβείτε για την επιτά-
χυνση του ρυθµού του έργου και συγκεκριµένα:

Τι γίνεται για την υπογραφή της σύµβασης 17,5 εκατοµµυρίων
ευρώ που αφορά τα δίκτυα Κουτσοποδίου, Μυκηναίων, Μονα-
στηρακίου, Φιχτίων, Νέου Ηραίου, Αεροδροµίου, Ελληνικού, Κι-
βερίου και Μιδέας; Τι γίνεται µε την προκήρυξη της δηµοπρασίας
6,8 εκατοµµυρίων ευρώ που αφορά στο κεντρικό αντλιοστάσιο
και το φράγµα του Αναβάλου. Απ’ ό,τι γνωρίζω η σχετική ηλε-
κτροµηχανολογική µελέτη έχει σταλεί από τη νοµαρχία στο
Υπουργείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Τι γίνεται µε την αξιολόγηση των µελετών για τα δίκτυα µετα-

φοράς προς Κρανίδι, Ερµιόνη, Λυγουριό και Επίδαυρο; Ποια
είναι η καταληκτική ηµεροµηνία ολοκλήρωσης της αξιολόγησης
των προσφορών από την επιτροπή και πότε πρόκειται να συντα-
χθεί το σχετικό πρακτικό;

Αυτές τις συγκεκριµένες δεσµεύσεις ζητώ να ακούσω από
εσάς σήµερα και σας καλώ να κατανοήσετε την αγωνία των
αγροτών, αλλά και των υπολοίπων κατοίκων της Αργολίδας. Από
το έργο του Αναβάλου εξαρτάται η οικονοµική επιβίωση του
αγροτικού κόσµου, αλλά και η οικολογική επιβίωση ολόκληρης
της περιοχής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Ιωάννης Κουτσούκος για τρία λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ για τις ευχές σας και πρέπει

να ξέρετε ότι την προηγούµενη εβδοµάδα που είχαµε καλέσει
µία σύσκεψη όλων των εκπροσώπων των αγροτικών οργανώσεων
στην Τρίπολη, συµµετείχαν και πολλοί από το νοµό σας και εί-
χαµε την ευκαιρία να ανταλλάξουµε απόψεις για τα σηµαντικά
προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο αγροτικός κόσµος. Πρέπει να
σας πω ότι γνωρίζουµε τα σηµαντικά προβλήµατα, διότι αυτός ο
κόσµος βιώνει µία πολύχρονη και πολυεπίπεδη κρίση που εκ-
φράζεται µε πάρα πολλούς τρόπους.

∆εν θα ήθελα, προσπαθώντας να απαντήσω στο ερώτηµά σας
και κατανοώντας την αγωνία σας για τους αγρότες της περιοχής
σας, να αντιπαρατεθούµε, διότι νοµίζω ότι αδικείτε την Κυβέρ-
νηση ξεχνώντας ότι σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία κάνει ό,τι
µπορεί για να µην τους ταλαιπωρεί, αλλά το αντίθετο να τους ενι-
σχύει. Επέστρεψε δηλαδή ο ΦΠΑ αυξηµένος, επέστρεψε µε πα-
ραπάνω πόρους το φόρο στο πετρέλαιο, προγραµµατίζει –και θα
είναι πράξη σε λίγο- το αυτονόητο, να δώσει δηλαδή την ενιαία
ενίσχυση και µία σειρά άλλα πράγµατα.

Τώρα, για να έλθω στο συγκεκριµένο, γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά –και το λέτε στην ερώτηση σας- ότι το µεγαλύτερο µέρος
των υδάτινων πόρων της χώρας, το 80%, πάει στην άρδευση, κα-
ταναλώνεται στη γεωργία. Εποµένως η ορθολογική διαχείριση
των υδάτινων πόρων πιστεύω ότι αποτελεί όχι µόνο στόχο του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, αλλά είναι και
ένας εθνικός στόχος, µια και συνδέεται µε το περιβάλλον και τη
διαφύλαξη και αξιοποίηση των υδάτινων πόρων ακριβώς.

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι στο πλαίσιο του Προγράµµατος
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και στο µέτρο του συγκεκριµέ-
νου προγράµµατος υπάρχουν ενταγµένα έργα για την αναβάθ-
µιση των υποδοµών στο αργολικό πεδίο και εγγειοβελτιωτικά και
αρδευτικά. Έτσι, λοιπόν, είναι προγραµµατισµένα τα εξής έργα:

Αναβάθµιση αντλιοστασίου και φράγµατος Αναβάλου προϋ-
πολογισµού 6,85 εκατοµµυρίων ευρώ. Η µελέτη παραδόθηκε
στις 14.5.2010 και συντάσσονται τα τεύχη δηµοπράτησης του
έργου.

Βελτίωση υφισταµένου δικτύου Αναβάλου προϋπολογισµού
2,3 εκατοµµυρίων ευρώ. Στις 29.6.2010 υπεγράφη σύµβαση µε
τον ανάδοχο και το έργο κατασκευάζεται.

Μεταφορά και διανοµή νερού άρδευσης από τα δίκτυα Ανα-

βάλου σε Κουτσοπόδι, Μυκήνες, Μοναστηράκι, Φίχτια, Χωνικά,
Αεροδρόµιο, Ελληνικό και ∆ήµου Μιδέας προϋπολογισµού 17,5
εκατοµµυρίων ευρώ. Ο διαγωνισµός πραγµατοποιήθηκε στις
6.7.2010 και αναµένεται η επιλογή του αναδόχου.

Έργα µεταφοράς και διανοµής νερού άρδευσης, µελέτη και
κατασκευή από τα δίκτυα Αναβάλου στους ∆ήµους Ασκληπιού
και Επιδαύρου –απαντώ συγκεκριµένα στο ερώτηµά σας- προϋ-
πολογισµού 9 εκατοµµυρίων ευρώ και µελέτη έργων µεταφοράς
και διανοµής νερού άρδευσης, µελέτη και κατασκευή από τα δί-
κτυα Αναβάλου προϋπολογισµού 12 εκατοµµυρίων ευρώ.

Νοµίζω ότι έχετε κάνει λάθος στους υπολογισµούς σας και
µπορώ να το αποδείξω συγκεκριµένα. Ήδη οι µελετητές έχουν
πιάσει δουλειά και πιστεύω ότι σε δύο µήνες θα µπορούµε να
έχουµε στα χέρια µας τις µελέτες και όχι σε σαράντα πέντε µήνες
που λέτε εσείς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, πριν

πάρετε το λόγο, θα µου επιτρέψετε να πω ότι ως πρώην Νοµάρ-
χης Αρκαδίας και ως πρώην Περιφερειάρχης Πελοποννήσου έχω
επίγνωση της κρισιµότητας, της σπουδαιότητας του έργου, το
οποίο είναι εθνικής και στρατηγικής σηµασίας.

Εγώ τουλάχιστον εκδηλώνω τη µεγάλη µου ικανοποίηση και
για το σχεδιασµό που προϋπήρξε, αλλά και για το ότι ακούω από
τον Υφυπουργό ότι το επιταχύνει και µάλιστα µε τεράστιους πό-
ρους που καµµία κυβέρνηση δεν είχε καταφέρει µέχρι τώρα να
διαθέσει και παρά την οικονοµική κρίση που έχουµε, βλέπω ότι
έχει γίνει αντιληπτή η στρατηγική σηµασία του έργου. Θέλω να
οµολογήσω ότι και η ένταξη του έργου από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση είναι επίσης επιτυχία.

Παρακαλώ, λοιπόν, έχετε το λόγο και θα σας ακούσουµε µε
ενδιαφέρον σχετικά µε την ερώτηση που κάνετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ για τις επισηµάν-
σεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λέω επειδή έχω συµ-
µετάσχει σε αυτήν την προσπάθεια.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Πράγµατι δεν έχει κοµµατικό χρώµα,
έχει εθνικό χρώµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έτσι είναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Αυτό το έργο πραγµατικά είναι έργο

ζωής, έργο πνοής µε ευρύτερες διαστάσεις.
Οι επανειληµµένες ερωτήσεις που γίνονται δείχνουν την αγω-

νία για το χρονοδιάγραµµα, κύριε Υπουργέ. Ένα χρόνο τώρα έχει
χρειαστεί να κάνω αρκετές ερωτήσεις. Συνεχώς ανακύπτουν
προβλήµατα και καθυστερήσεις, όλα αυτά την ώρα που ο ίδιος
ο Πρωθυπουργός έχει αναφέρει επανειληµµένα ότι αυτό το έργο
είναι κατ’ εξοχήν έργο πράσινης ανάπτυξης, την ώρα που τονίζει
την ανάγκη να υλοποιηθεί το σηµαντικό αυτό έργο στην ώρα του
και δέχοµαι αυτές τις διευκρινίσεις που κάνετε, όµως πρέπει να
επισηµάνω τις καθυστερήσεις.

Στις σχετικές ερωτήσεις που κατέθεσα στην προκάτοχό σας
και ύστερα από συντονισµένες πιέσεις ολόκληρης της Αργολί-
δας, αποσπάσαµε τις δεσµεύσεις της Κυβέρνησης για την πλήρη
και έγκαιρη υλοποίηση του έργου. Επανειληµµένως κάθε φορά
που ανακύπτει πρόβληµα και κάθε φορά που καλώ µε ερώτηση
στη Βουλή τον αρµόδιο Υπουργό να απαντήσει, παίρνω πράγ-
µατι στα λόγια δεσµεύσεις για λύση και επιτάχυνση των διαδι-
κασιών.

∆υστυχώς, όµως, δεν βλέπουµε να υπάρχει αντιστοιχία λόγων
και πράξεων. Το έργο, µε τους ρυθµούς που ακολουθείτε, κιν-
δυνεύει να µην υλοποιηθεί ολοκληρωµένο, όπως έχει δροµολο-
γηθεί. Μιλάω για ολοκληρωµένο το έργο, όπως έχει σχεδιαστεί
και η Αργολίδα δεν έχει αυτήν την πολυτέλεια.

Την ώρα που κυριολεκτικά καταστρέφεται ο υδροφόρος ορί-
ζοντας της περιοχής –επαναλαµβάνω- , δεν είναι δυνατόν να
αφήνουµε τεράστιες ποσότητες νερού να χύνονται στη θάλασσα.
Ολόκληρη η Αργολίδα ανησυχεί από τους εξαιρετικά αργούς
ρυθµούς και αγωνιά για το εάν θα προλάβουµε το ΕΣΠΑ µέχρι το
2013, προκειµένου να γίνει το έργο.

Επισηµαίνω και πάλι ότι οι δύο µελέτες που είχαν προκηρυ-
χθεί, η πρόσκληση ενδιαφέροντος και οι φάκελοι των προσφο-
ρών που είχαν κατατεθεί στις 10 Οκτωβρίου 2009 και αφορούν τα
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δίκτυα προς Κρανίδι, Ερµιόνη, Λυγουριό και Επίδαυρο, τέθηκαν
σε αξιολόγηση µε µεγάλη καθυστέρηση και χωρίς η σχετική από-
φαση -αυτό θέλω να προσέξετε- να συνοδεύεται από καταλη-
κτική ηµεροµηνία των αξιολογήσεων, πριν από την οποία έπρεπε
να καταλήξουν οι επιτροπές.

Όµως, το διάστηµα αυτό του ενός έτους που πέρασε δεν δι-
καιολογείται γι’ αυτές τις καθυστερήσεις που πρέπει να συντα-
χθούν οι µελέτες, προκειµένου να απορροφηθούν τα χρήµατα
από τα ευρωπαϊκά προγράµµατα.

Οφείλετε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να δώσετε τάχιστα εκτός
από το µέγιστο αριθµό συνεδριάσεων και την καταληκτική ηµε-
ροµηνία των αξιολογήσεων, διαφορετικά, όπως είπα και πριν –
και επιµένω- µε µία συνεδρίαση κάθε τρεις µήνες, θα χρειαστούν
πάνω από τριάµισι χρόνια για την ανάδειξη των αναδόχων γρα-
φείων για τις µελέτες και άλλοι είκοσι µήνες για την εκπόνηση
των σχετικών µελετών.

Με αυτούς τους ρυθµούς θα έχει λήξει το ΕΣΠΑ 2007-2013.
Πρέπει επίσης να προχωρήσουν τάχιστα οι διαδικασίες υπογρα-
φής στη σύµβαση του έργου που αφορά τα δίκτυα Κουτσοπο-
δίου, Μυκηναίων, Μοναστηρακίου, Φιχτίων, Νέου Ηραίου,
Μιδέας, Κιβερίου, Αεροδροµίου και Ελληνικού, προϋπολογισµού
17,5 εκατοµµυρίων ευρώ, όπως τάχιστα πρέπει να προχωρήσει η
σύνταξη από την τεχνική υπηρεσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης των τευχών δηµοπράτησης , καθώς και η προκήρυξη
της δηµοπρασίας των 6,8 εκατοµµυρίων ευρώ για το κεντρικό
αντλιοστάσιο και το φράγµα του Αναβάλου.

Ήδη η νοµαρχία έχει στείλει εδώ και δύο µήνες την ηλεκτρο-
µηχανολογική µελέτη και όλα τα στοιχεία των προηγούµενων µε-
λετών που είχε εκπονήσει το ΥΠΕΧΩ∆Ε. Ιδιαίτερα σήµερα
χρειάζεται όλοι να αποδείξουµε στην πράξη ότι η Ελλάδα είναι
ικανή να ανεβάσει ταχύτητες.

∆είτε, λοιπόν, ως παράδειγµα τον Ανάβαλο, ένα έργο –επανα-
λαµβάνω- που αναγνωρίζεται από όλους ως απαραίτητο για την
επιβίωση της Αργολίδας.

Οφείλετε, λοιπόν, να ανεβάσετε ρυθµούς και να ανταποκρι-
θείτε στις ανάγκες των καιρών. Θα συνεχίσουµε να παρακολου-
θούµε στενά τις εξελίξεις και κάθε βήµα στην υλοποίηση του
έργου.

Θέλω να καταλάβετε ότι η πίεση που ασκώ και θα συνεχίσω να
ασκώ για τον Ανάβαλο, δεν είναι αποτέλεσµα αντιπολιτευτικής
θεώρησης των πραγµάτων. Εκφράζω την αγωνία των συµπολι-
τών µου, αγροτών και µη, ανεξάρτητα από το κόµµα που ψηφί-
ζουν. Τέτοια έργα, τέτοιας εµβέλειας δεν έχουν κοµµατικό
χαρακτήρα, δεν έχουν κοµµατικό χρώµα, αλλά µόνο εθνικό.

Κύριε Υφυπουργέ, η Αργολίδα δικαιούται τον Ανάβαλο πλήρη,
λειτουργικό και στην ώρα του. Περιµένουµε από εσάς να αντα-
ποκριθείτε µε έργα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Ιωάννης Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα πρέπει να γνωρίζετε –εγώ εκτιµώ ότι το

γνωρίζετε, αλλά να το γνωρίζει και το Σώµα- ότι η Κυβέρνηση
έχει κάνει µια τεράστια προσπάθεια να υλοποιηθεί το Πρό-
γραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», διότι θεωρεί ότι αυτός ο
τόπος πρέπει να έχει συνέχεια. Και οφείλουµε να αντιµετωπί-
ζουµε τα προβλήµατα των πολιτών µε έναν τρόπο, που να δεί-
χνει ότι εκτιµάµε τη σοβαρότητα των προβληµάτων και ότι
δουλεύουµε πολύ συστηµατικά για να τα αντιµετωπίσουµε.

Θέλω να ενηµερώσω εσάς και το Σώµα ιδιαίτερα, ότι παρά τις
δυσκολίες να υλοποιηθεί το σύνολο των ενταγµένων έργων στο
Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», εν τούτοις κάνουµε
ό,τι µπορούµε για να µη συµβούν αυτά τα οποία -κακώς κατά την
άποψή µου- εκτιµάτε ότι µπορούν να συµβούν, δηλαδή να µπλο-
καριστούν τα έργα, λόγω του ότι θα τραβήξουν σε µάκρος χρό-
νου και θα έχει τελειώσει το ΕΣΠΑ.

Θα πρέπει να γνωρίζετε ότι όταν εµείς αναλάβαµε τον Οκτώ-

βριο την Κυβέρνηση, είχαν ενταχθεί από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έργα σε πολλαπλάσιο ύψος από
τους διαθέσιµους πόρους του προγράµµατος. ∆ηλαδή ήταν
γύρω στα 400 εκατοµµύρια και τα ενταγµένα έργα ήταν πάνω
από 1 δισεκατοµµύριο.

Άρα, έπρεπε να υπάρξει µία ιεράρχηση των έργων, να υπάρ-
ξουν προτεραιότητες για να υλοποιηθεί. Θα ήταν εύκολο για
εµάς να απεντάξουµε και να πούµε ότι τα έκανε η προηγούµενη
κυβέρνηση για προεκλογικούς ή µικροκοµµατικούς λόγους. Νο-
µίζω, λοιπόν, ότι έχουν τεθεί οι προτεραιότητες. Έχουν δροµο-
λογηθεί οι διαδικασίες.

Και σας είπα πάρα πολύ συγκεκριµένα ότι για το µεν έργο
«αναβάθµιση αντλιοστασίου φράγµατος Αναβάλου» των 6,8 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ, συντάσσονται τα τεύχη. Για το έργο των
2,3 εκατοµµυρίων, έχει υπογραφεί η σύµβαση. Για το έργο που
αφορά τις Μυκήνες στο Μοναστήρι, στα Φίχτια των 17,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, έγινε διαγωνισµός και είναι στη φάση επιλογής
του αναδόχου.

Και σε ό,τι αφορά τις δύο µελέτες, κατά τη γνώµη µου, κάνετε
λάθος εκτίµηση για τους σαράντα πέντε µήνες. ∆εν είναι καλός
ο λογαριασµός, που έχετε κάνει. Σας διαβεβαιώνουµε ότι περί-
που σε δύο µήνες θα είναι έτοιµες οι επιτροπές να αναθέσουν
τις µελέτες και να πάρει το έργο το δρόµο του, ώστε να είµαστε
και εµείς αξιόπιστοι, κυρίως απέναντι στους πολίτες και στο λαό
που µας παρακολουθεί.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 1250/11-8-2010 ερώτηση της Ε’

Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου προς την Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τα προβλήµατα
των καταρτιζοµένων και των αποφοίτων του Κέντρου Επαγγελ-
µατικής Κατάρτισης (ΚΕΚ), ΑΜΕΑ Αθηνών (Γαλατσίου) και την
ανεργία στο χώρο των ΑΜΕΑ.

Το λόγο έχει η Αντιπρόεδρος κ. Βέρα Νικολαίδου για δύο
λεπτά, να διατυπώσει την ερώτησή της.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, ειπώθηκε ήδη ότι από τις 11 Αυγούστου οι
Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας έχουµε κα-
ταθέσει ερώτηση για την ανεργία στα ΑΜΕΑ, για τα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν στο ΚΕΚ ΑΜΕΑ Αθηνών, του Γαλατσίου και
για τη µη λειτουργία στο ΚΕΑΤ και στο Φάρο των Τυφλών.

Τα προβλήµατα που αναφέρονται στην ερώτησή µας, σίγουρα
δεν σας είναι άγνωστα. Πρώτα απ’ όλα σαν κόµµα τα έχουµε
φέρει πάρα πολλές φορές στη Βουλή µε επίκαιρες, µε απλές
ερωτήσεις αλλά και µε επερώτηση, όπου µας έχει δοθεί η δυνα-
τότητα να καταθέσουµε ολοκληρωµένα τις προτάσεις µας.

Πέρασαν δύο µήνες. Όχι µόνο δεν µας απαντήσατε, αλλά η
κατάσταση που υπάρχει σήµερα, είναι -θα έλεγα- τραγική. ∆εν
µεγαλοποιώ τα πράγµατα. Το ξέρετε και εσείς ότι η µεγαλύτερη
επαγγελµατική σχολή των ΑΜΕΑ -που είναι µοναδική στην Ατ-
τική, αντίστοιχη υπάρχει µόνο µία ακόµη στη Λακκιά Θεσσαλονί-
κης- ενώ έπρεπε να είχε ανοίξει από την 1η Οκτώβρη,
εξακολουθεί και παραµένει κλειστή.

Ο λόγος είναι ότι κατ’ αρχάς δεν υπάρχει ούτε 1 ευρώ στον
προϋπολογισµό της σχολής. ∆εν έχουν γίνει εγγραφές. Είναι
απλήρωτοι οι καθηγητές, που στην πλειοψηφία τους είναι ωρο-
µίσθιοι. ∆εν έχουν πληρωθεί ούτε τον Μάιο, ούτε τον Ιούνιο, ούτε
τον Ιούλιο, καθώς ούτε το επίδοµα αδείας, αυτό το περίφηµο
«διακοσάρι». Και η κατάσταση συνεχίζεται.

Είναι, λοιπόν, ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, το οποίο έρ-
χεται σαν αποτέλεσµα των πολιτικών όλων των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, που όµως τα τελευταία χρό-
νια οξύνεται ακόµα περισσότερο.

Ξέρετε πολύ καλά ότι όταν λέµε για επαγγελµατική εκπαί-
δευση στα ΑΜΕΑ, αυτή απευθύνεται σε πολύ µικρό αριθµό ανα-
πήρων από αυτούς που έχουν ανάγκη και που είναι σε θέση να
παρακολουθήσουν επαγγελµατική κατάρτιση. Βέβαια και από αυ-
τούς που παρακολουθούν, το µεγαλύτερο ποσοστό παραµένουν
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άνεργοι.
Προσωπικά θέλω να πω εδώ στη Βουλή ότι δεν µου φεύγει από

µπροστά µου η εικόνα των παιδιών –γιατί έχω επισκεφθεί αρκε-
τές φορές τη συγκεκριµένη σχολή στο Γαλάτσι- όταν µετά από
συζητήσεις, η ερώτηση που απηύθυναν όλα ήταν, «κυρία, και
µετά την εκπαίδευση, τι;». Εδώ φαίνεται η ανεργία και το αδιέ-
ξοδο των ίδιων των παιδιών και των οικογενειών τους, για το γε-
γονός ότι δεν µπορεί να υπάρξει κάποια επαγγελµατική
αποκατάσταση. Αυτά τα παιδιά φυλακίζονται και µετά από τις
σχολές να παραµένουν στα σπίτια τους.

Είναι συγκεκριµένα τα αιτήµατα που έχουµε. Πραγµατικά θα
ήθελα να µας απαντήσετε συγκεκριµένα σε αυτά που ρωτάµε.
Μην το γενικεύετε, γιατί η ανησυχία είναι πάρα πολύ µεγάλη. Ξέ-
ρετε, ότι είχαν µία κινητοποίηση την Παρασκευή στο Υπουργείο.
Ο διευθυντής του γραφείου σας δεν µπόρεσε να δεσµευθεί σε τί-
ποτα. Τα πάντα εξαρτώνται από τη δυνατότητα του προϋπολο-
γισµού. Ξαναέχουν κινητοποίηση την Τετάρτη.

Επιτέλους, πάρτε κάποια µέτρα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Αντιπροέδρου)
Θα απαντήσω στη συνέχεια, κύριε Πρόεδρε. ∆εν θέλω να κα-

ταχραστώ το χρόνο. Αλλά, θέλω από τον Υπουργό να απαντήσει
στα ερωτήµατά µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γνωρίζουµε από τη µυθολογία ότι ο ∆ίας έστειλε δύο αε-
τούς από αντίθετες κατευθύνσεις και είπε ότι εκεί που θα
συναντηθούν, εκεί θα είναι το κέντρο της γης. Συναντήθηκαν, λοι-
πόν, στους µυθικούς χρόνους στους ∆ελφούς. Και από τότε οι
∆ελφοί είναι ο οµφαλός και το κέντρο της γης. Επί αιώνες υπήρξε
θρησκευτικό και πνευµατικό κέντρο και σύµβολο ενότητας του
αρχαίου Ελληνισµού. Από τους ∆ελφούς, από τον οµφαλό της
γης κατά τη µυθολογία, λοιπόν, µας έρχονται τριάντα δύο πανέ-
µορφα παιδιά από το Γυµνάσιο ∆ελφών µε τους τέσσερις εκπαι-
δευτικούς -συνοδούς τους. Είναι σήµερα εδώ.

Τα παιδιά πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης, για να απαντήσει
στην Αντιπρόεδρο και Βουλευτή Β’ Πειραιά κ. Βέρα Νικολαΐδου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρία συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι τόσο η επαγγελµατική εκ-
παίδευση, η επαγγελµατική κατάρτιση και αποκατάσταση όσο
και η προνοιακή υποστήριξη των ατόµων µε αναπηρία δεν είναι
στο επίπεδο που έχει ανάγκη η συγκεκριµένη οµάδα, που έχει
ανάγκη η κοινωνία µας, που θα επιθυµούσαµε όλοι µας.

Παρά τα σηµαντικά βήµατα που έχουν γίνει κυρίως από τις κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ -ξεκινώντας από τις αρχές της δεκαετίας
του 1980 και τα βήµατα που έγιναν στη συνέχεια- υπάρχει οπωσ-
δήποτε σηµαντικό έλλειµµα στην κάλυψη των αναγκών των ατό-
µων µε αναπηρία.

Σήµερα σε συνθήκες κρίσης γίνεται ακόµα πιο επιτακτική η
ανάγκη ενίσχυσης του πλαισίου υποστήριξης της ιδιαίτερα ευαί-
σθητης αυτής οµάδας των συµπολιτών µας.

Η κρίση πλήττει κυρίως τους πιο αδύναµους και είναι υποχρέ-
ωσή µας να διευρύνουµε τις πολιτικές στήριξής τους.

Στην ερώτησή σας -και αυτή που αναπτύξατε προφορικά και
αυτή που είδα γραπτώς- οπωσδήποτε καταγράφονται και περι-
γράφονται σε πολύ µεγάλο βαθµό υπαρκτά προβλήµατα των
ατόµων µε αναπηρία.

Έρχοµαι, λοιπόν, να απαντήσω συγκεκριµένα: Έχω δει και εγώ
δύο φορές τους εκπροσώπους από τη συγκεκριµένη σχολή, από
τα ΚΕΚ ΑΜΕΑ. Την τελευταία φορά, όπως είπατε, τους είδε συ-
νεργάτης µου. Απαντώ, λοιπόν, ότι δεν θα ανασταλεί η λειτουρ-
γία της συγκεκριµένης σχολής. Υπήρξε πρόβληµα χρηµατο-
δότησης των συγκεκριµένων σχολών, αφού η εποπτεύουσα

«ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΗ ΚΑΤΑΡΤΙΣΗ Α.Ε.» µεταφέρθηκε στο Υπουρ-
γείο Εργασίας το 2007, χωρίς να υπάρχει πρόβλεψη για χρηµα-
τοδότηση των συγκεκριµένων σχολών. Εξετάσαµε όλες τις
παραµέτρους. Σήµερα δεν υπάρχει άλλη λύση. Το συγκεκριµένο
ΚΕΚ θα ενταχθεί πάλι στον ΟΑΕ∆ για να µπορέσει να υπάρξει κά-
λυψη σε σχέση µε τη χρηµατοδότηση.

Άµεσα θα προωθήσουµε και την απαραίτητη νοµοθετική ρύθ-
µιση, αλλά και στο µεσοδιάστηµα θα κάνουµε όλες εκείνες τις
ενέργειες, έτσι ώστε να αντιµετωπισθούν οι εκκρεµότητες σε
σχέση µε την καταβολή των οφειλών στο εκπαιδευτικό προσω-
πικό, αλλά να ξεκινήσουν και τα προγράµµατα για το νέο σχο-
λικό έτος 2010-2011.

Σε ό,τι αφορά το θέµα της υλοποίησης των προσλήψεων σε
εφαρµογή του ν. 2643, το οποίο αναφέρετε στην γραπτή ερώ-
τησή σας, πρέπει να σας πω ότι εις ό,τι αφορά το δηµόσιο, έχουν
ολοκληρωθεί οι διαδικασίες της δηµοσίευσης των µοριοδοτηµέ-
νων πινάκων, των πινάκων µε τη µοριοδότηση. Είµαστε στο τελικό
στάδιο επεξεργασίας πλέον των αιτήσεων θεραπείας για να ορι-
στικοποιηθούν τα αποτελέσµατα. Θα µιλήσω και στη δευτερο-
λογία µου, όπου θα έχω τη δυνατότητα να αναπτύξω περισσό-
τερο το θέµα αυτό και, κυρίως, να σας ενηµερώσω για την κα-
θυστέρηση που υπήρξε µέχρι την έκδοση των οριστικών αποτε-
λεσµάτων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει η Βουλευτής Β’ Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας και Αντιπρόεδρος της Βουλής, η κ. Βέρα Νικο-
λαΐδου για να αναπτύξει την ερώτησή της.

Παρακαλώ, κυρία Νικολαΐδου, έχετε το λόγο.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Υπουργέ, δεν ξέρω από πότε παρακολουθείτε το θέµα των
ΑΜΕΑ, αλλά φαίνεται ότι δεν σας ενηµερώνουν, όταν µου λέτε
ότι έχουν γίνει θετικά βήµατα. Τουλάχιστον τα τελευταία χρόνια
και µε τη νοµοθεσία -δεν έχει σηµασία αν ψηφίστηκε από τη Νέα
∆ηµοκρατία ή από το ΠΑΣΟΚ, από τα δύο κόµµατα που µας κυ-
βερνούν- το θέµα των ΑΜΕΑ πάει προς τα πίσω. Έχετε καταρ-
γήσει τα πάντα. Λέτε ότι δεν υπήρχε χρηµατοδότηση. Χρηµατο-
δότηση, όµως, για τις µη κυβερνητικές οργανώσεις για να προ-
σφέρουν δήθεν φιλανθρωπία και στα φιλανθρωπικά σωµατεία
υπάρχει. Χρηµατοδότηση για τις τράπεζες, επίσης είχε προβλε-
φθεί και δεν προβλέφθηκε χρηµατοδότηση για τα σχολεία των
ΑΜΕΑ. Με συγχωρείτε, αλλά το θέτετε αυτό σαν δικαιολογία;

Γι’ αυτό λέµε ότι ανησυχούν οι ανάπηροι, οι οικογένειές τους,
οι δάσκαλοι και οι καθηγητές τους που έχουν, επίσης, τα προ-
βλήµατα µέσα στις σχολές, διότι φοβούνται ακριβώς αυτό, «στο
όνοµα της κρίσης». Την κρίση δεν τη δηµιούργησαν οι ανάπηροι
ή γενικά οι εργαζόµενοι. Είναι πολύ συγκεκριµένη και εν πάση
περιπτώσει, να πληρώσουν αυτοί που τη δηµιούργησαν, το µε-
γάλο κεφάλαιο. Και µην το φέρνουµε πάντα σαν πρόσχηµα: «Η
κρίση και η κρίση».

Έχετε φθάσει στο σηµείο όλες οι πιέσεις στα οικονοµικά να
γίνονται στα ΑΜΕΑ και στους καρκινοπαθείς. ∆εν µπαίνω, όµως,
στο άλλο θέµα.

Τώρα, ως προς το πάγωµα των προσλήψεων, µου λέτε ότι ο
διαγωνισµός προχωράει. Μα, ξέρετε πολύ καλά ότι µε βάση
αυτόν το συγκεκριµένο νόµο θα έπρεπε να είχαν γίνει από το
1998 δώδεκα διαγωνισµοί και έχουν γίνει µόνο τέσσερις, κύριε
Υπουργέ. Ο τελευταίος έγινε πριν δύο χρόνια και είναι πρόοδος
ότι πέρασαν δύο χρόνια και ακόµα δεν έχετε προχωρήσει στο
ποια παιδιά έχουν πετύχει σε διάφορες ∆ΕΚΟ ή δήµους;

Και δεν είναι µόνο ότι δεν έχουν προχωρήσει, αλλά υπάρχει
και το άλλο, ότι φοβούνται τώρα και µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» ότι
θα απολυθούν. Είναι µια σειρά συµβάσεις, απολύονται παιδιά τα
οποία δεν πληρώνονται. ∆εν θέλω να αναφέρω συγκεκριµένους
δήµους. Είµαστε σε προεκλογική περίοδο και θα θεωρηθεί ότι
δηµαγωγούµε κατά κάποιων δήµων. Υπάρχει δήµος πολύ κοντά
στην περιφέρεια που ζω µε είκοσι ΑΜΕΑ απλήρωτους εδώ και
ένα χρόνο, µε απολυµένους και απλήρωτους καθηγητές.

Κοιτάξτε, είναι η κατάσταση φοβερή. Η ανεργία στο χώρο των
ΑΜΕΑ πραγµατικά µαστίζει. Πάρτε κάποια µέτρα.
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Εµείς λέµε, πρώτα από όλα, ότι πρέπει να ολοκληρωθεί πάρα
πολύ γρήγορα ο διαγωνισµός και να ενηµερώνουν σωστά οι
υπάλληλοι του ΟΑΕ∆. ∆εν είναι σίγουρα όλοι που φταίνε, αλλά
δεν ενηµερώνουν σωστά τα παιδιά, τα ΑΜΕΑ που πάνε και κά-
νουν αίτηση και φθάνοντας µετά από δύο χρόνια, τους λένε ότι
«σας έλειπαν στοιχεία και δεν προσλαµβάνεστε». Έλεος! Ας ενη-
µερώνουν, τουλάχιστον, σωστά. Πάρτε κάποια µέτρα να µην
υπάρξει καµµία απόλυση εργαζόµενου µε οποιαδήποτε σχέση
εργασίας, ανάπηρου στις πρώην ∆ΕΚΟ και στους ΟΤΑ.

Εµείς προτείνουµε να µονιµοποιηθούν όλοι οι συµβασιούχοι
ανάπηροι και χρόνιοι πάσχοντες στο δηµόσιο και ευρύτερα στο
δηµόσιο τοµέα, πρώην ∆ΕΚΟ και ΟΤΑ. Πρέπει να γίνουν µαζικές
προσλήψεις αναπήρων. Το ξέρετε ότι περισσότερο από 85% των
αναπήρων που είναι ικανοί για δουλειά είναι άνεργοι; Συν αυτά τα
παιδιά που, υποτίθεται, ότι παίρνουν µια εκπαίδευση, αποφοι-
τούν και ψάχνουν στον ήλιο µοίρα, απλά, δεν βρίσκουν κάτι για
να απασχοληθούν. Ενώ υπάρχουν κάποιες προτάσεις και παλιό-
τερα υπήρχαν κάποια θετικά βήµατα, σταµάτησαν.

Πρέπει να υπάρχει από το κράτος µία ευθύνη για τα ΑΜΕΑ και
την ειδική αγωγή και όχι να τα ρίχνουµε στη φιλανθρωπία και στις
µη κυβερνητικές οργανώσεις. Ή είναι ευθύνη του κράτους ή λέµε
ότι πετάµε τα ΑΜΕΑ στον Καιάδα.

Αυτή είναι η πρόοδος που εσείς επικαλεστήκατε. Εµείς λέµε
ότι µε τη φιλανθρωπία δεν µπορεί να προχωρήσει. Χρειάζονται
συγκεκριµένα κονδύλια, πλήρης κάλυψη όλων των αναγκών
τους. ∆εν µπορεί να υποχρεώνονται οι γονείς να πληρώνουν για
την εκπαίδευση, για τη µεταφορά, για τη θεραπεία, την αποκα-
τάσταση και στο τέλος, αυτά τα παιδιά να κλείνονται και µέσα
στο σπίτι, να φυλακίζονται.

Εν πάση περιπτώσει, η ευθύνη είναι πολύ µεγάλη. ∆εν είναι
απλά ότι έχουν αγωνία. Συντονίζονται, παλεύουν, παρά τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν, κινητοποιούνται µαζί µε τους γο-
νείς, τους δασκάλους τους και θα παλέψουν µέχρι να ολοκλη-
ρωθούν και να προχωρήσετε τα αιτήµατά τους, που είναι συγκε-
κριµένα, απλά και όχι να απαντάτε γενικά και αόριστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία Αντι-
πρόεδρε.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε
Πρόεδρε.

Εγώ δεν είπα, κυρία Νικολαΐδου, ότι την κρίση θα πρέπει να
την πληρώσουν τα άτοµα µε αναπηρία, οι καρκινοπαθείς ή άλλες
ευαίσθητες οµάδες. Είπα ότι σε στιγµή κρίσης, σε περίοδο κρί-
σης πρέπει να ενισχύσουµε τα µέτρα, τις πολιτικές, να υποστη-
ρίξουµε πολύ περισσότερο τις συγκεκριµένες οµάδες. Και θέλω
να πω, µε την ευκαιρία, επειδή τις τελευταίες µέρες γίνονται και
διάφορες προβολές από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης για πε-
ρικοπή των παροχών, ότι στόχος της Κυβέρνησης και του Υπουρ-
γείου Εργασίας είναι η περιστολή της σπατάλης, της σπατάλης
που γίνεται στο χώρο των ασφαλιστικών ταµείων...

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ποια
σπατάλη; ∆εν έχει ξεκινήσει να λειτουργεί ακόµα η σχολή. Για
ποια σπατάλη µας λέτε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Θα σας πω για τη σχολή.
Μη βιάζεστε. Μιλήσατε. Αφήστε µε να πω και εγώ τη σκέψη µου.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Να ανοί-
ξει η σχολή. Αυτό είναι το θέµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Λέω, λοιπόν, ότι στόχος
µας είναι να περιορίσουµε τη σπατάλη και σε καµµία περίπτωση
να µη στερήσουµε από τους ασθενείς, να µη στερήσουµε από
τους ασφαλισµένους, τους συνταξιούχους, τους εργαζόµενους
τις παροχές τους.

∆εύτερον, σε σχέση µε τη σχολή, σας απάντησα ήδη και σας
είπα ότι η σχολή θα λειτουργήσει...

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Πότε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Θα λειτουργήσει η σχολή

άµεσα.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Προ του

Οκτώβρη έπρεπε να είχε λειτουργήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Θα γίνουν τα προγράµµατα
για το νέο σχολικό έτος.

∆εν επικαλέστηκα αδυναµία χρηµατοδότησης. Επικαλέστηκα
το γεγονός ότι η επαγγελµατική κατάρτιση µεταφέρθηκε στο
Υπουργείο Εργασίας χωρίς πόρους και χωρίς πλαίσιο χρηµατο-
δότησης.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Και δεν
προβλέπεται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Υπήρχε ένα πρόβληµα, το
αντιµετωπίσαµε, θα λύσουµε, λοιπόν, και το πρόβληµα λειτουρ-
γίας της σχολής.

Να δώσω και µία απάντηση παραπέρα σε σχέση µε το ν. 2643,
δηλαδή την εφαρµογή του νόµου. Ξεκινήσαµε από την αρχή. Είχε
λήξει η θητεία της επιτροπής το καλοκαίρι του 2009, συγκροτή-
σαµε ξανά την επιτροπή, την ενεργοποιήσαµε και καταφέραµε,
όπως είπα στο δηµόσιο -γιατί στον ιδιωτικό τοµέα υπάρχουν ση-
µαντικά προβλήµατα- να ολοκληρώσουµε τις διαδικασίες και να
βρισκόµαστε σήµερα στη φάση επεξεργασίας των αιτήσεων θε-
ραπείας, όπως σας ανέφερα.

Συνολικά, η Κυβέρνηση ασκεί πολιτικές και δράσεις σε σχέση
µε τα άτοµα µε αναπηρία πάνω σε τρεις άξονες. Και πρέπει να
σας πω ότι ασχολούµαι χρόνια -όχι βέβαια απ’ αυτόν το ρόλο,
αλλά από άλλη θέση- µε τα θέµατα των ατόµων µε αναπηρία και
δεν είναι η πρώτη φορά που ασχολήθηκα. Είµαστε σε στενή συ-
νεργασία και µε την ΕΣΑΜΕΑ και µε τις οργανώσεις του αναπη-
ρικού κινήµατος.

Πρώτο θέµα είναι η διασφάλιση του εισοδήµατος σε αντίθεση
µε ό,τι γίνεται για τις υπόλοιπες κατηγορίες. Και εδώ εξετάζουµε,
βέβαια και το θέµα της αναπλήρωσης σε µεγαλύτερο βαθµό, σε
σχέση µε τα δώρα. Είχαν και κάποιες, από αυτές τις κατηγορίες
των βαριά αναπήρων, περικοπές. Και ένας από τους λόγους που
τους εξαιρέσαµε από την ειδική εισφορά των συνταξιούχων ήταν
ακριβώς για να διατηρήσουµε, όσο µπορούµε, το εισόδηµα
αυτών των κατηγοριών.

∆εύτερον, διευκόλυνση στην πρόσβαση των ατόµων µε ανα-
πηρία στις υπηρεσίες. Έχουµε µεγάλο πρόβληµα. Το Εθνικό Μη-
τρώο για τους αναπήρους, η Ενιαία Αρχή Πιστοποίησης Αναπη-
ρίας θα λύσει σηµαντικά προβλήµατα για τα άτοµα µε αναπηρία
για να µπορέσουµε σε αυτήν τη χώρα να γνωρίζουµε ποιοι είναι
πραγµατικά ανάπηροι και ποιοι έχουν πραγµατικές ανάγκες που
πρέπει να τις καλύψουµε.

Τρίτο και κυριότερο είναι ότι εµείς δεν θέλουµε τα άτοµα µε
αναπηρία να πάρουν ένα επίδοµα και να πάνε στο σπίτι. Εµείς
θέλουµε τα άτοµα µε αναπηρία ενεργούς πολίτες σε όλα. Γι’
αυτό όλα τα προγράµµατα έχουν προτεραιότητα τις ειδικές οµά-
δες και µέσα σε αυτές, βέβαια, είναι τα άτοµα µε αναπηρία. Την
επόµενη εβδοµάδα, δύο συγκεκριµένα προγράµµατα που αφο-
ρούν δύο χιλιάδες τριακόσιες θέσεις για µισθωτή εργασία και
οκτακόσιες θέσεις για αυτοαπασχόληση αφορούν αυτές τις συ-
γκεκριµένες κατηγορίες. Είναι προγράµµατα, τα οποία -όπως
είπα- θα ενεργοποιηθούν την επόµενη εβδοµάδα και θα µπορέ-
σουν να τα αξιοποιήσουν τα συγκεκριµένα άτοµα.

∆εν έχουµε όλες τις λύσεις στο τσεπάκι. Αγώνα κάνουµε. Με-
γάλες δυσκολίες υπάρχουν. Αλλά, κατά προτεραιότητα -όπως
είπα και πάλι- θα απαντήσουµε στο µέτρο του δυνατού στα προ-
βλήµατα των ατόµων µε αναπηρία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µε αριθµό 1766/26.8.2010

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ένταξη παιδιών κα-
θηγητών ΑΕΙ ως µελών ∆ΕΠ σε σχολές ΑΕΙ δεν συζητείται, λόγω
κωλύµατος του αρµόδιου Υφυπουργού, και διαγράφεται.

Αναφορές – ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
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Θα συζητηθεί η µε αριθµό 1253/12.8.2010 ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αποζηµίωση των βαµβακοπαραγωγών για το πράσινο σκουλήκι
από τον ΕΛΓΑ και όχι από τα ΠΣΕΑ.

Το λόγο έχει για να διατυπώσει την ερώτησή του, σύµφωνα µε
τη νέα τροποποίηση του Κανονισµού, ο Βουλευτής Πέλλης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης, για δύο λεπτά.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, οµολογώ ότι περίµενα να έρθει να απαντήσει

ο κ. Σκανδαλίδης, όχι για κανέναν άλλο λόγο, αλλά γιατί έχει
ασχοληθεί εµπεριστατωµένως µε το σοβαρό αυτό θέµα, χωρίς
να θέλω να υποτιµήσω τον κύριο Υφυπουργό, τον οποίο σέβο-
µαι. Και µάλιστα, του εύχοµαι καλή επιτυχία στο έργο του. Έχει
τις προϋποθέσεις γι’ αυτό, γιατί είναι ένα στέλεχος µε µακρά συν-
δικαλιστική και πολιτική σταδιοδροµία, συνεπώς έχει και την ευ-
θιξία, αλλά και την ικανότητα, ενίοτε να αντιµετωπίζει κρίσιµες
καταστάσεις.

Κύριε Υφυπουργέ και εσείς και ο κ. Σκανδαλίδης, είστε νεόκο-
ποι στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Ωστόσο, όµως, πι-
στεύω ότι σύντοµα θα διαπιστώσετε –εάν δεν το έχετε διαπι-
στώσει- ότι πρόκειται για ένα Υπουργείο δύσκολο, που έχει πάρα
πολλά προβλήµατα και µεγάλες διαρθρωτικές αδυναµίες.

Ένα, λοιπόν, πρόβληµα που θα συζητήσουµε σήµερα είναι το
πρόβληµα αυτό που αντιµετωπίζει η µεγαλύτερη, η νευραλγικό-
τερη τάξη της κοινωνίας µας, οι βαµβακοπαραγωγοί, οι οποίοι
βρίσκονται αντιµέτωποι µε τη µάστιγα του πράσινου παράσιτου
που καταστρέφει την παραγωγή τους, τη σοδειά τους. Οι άν-
θρωποι αυτοί έχουν κάνει φιλότιµες προσπάθειες, έχουν επιδο-
θεί σε συστηµατικούς ψεκασµούς µε δαπανηρά φάρµακα, τα
οποία έχουν πληρώσει µέσα από την τσέπη τους, ωστόσο, όµως,
δεν έχουν επιφέρει το επιθυµητό αποτέλεσµα. Ήδη, έχει ξεκινή-
σει η συγκοµιδή και η ζηµιά είναι εµφανέστατη.

Σας ερωτώ, κύριε Υφυπουργέ, τι θα κάνετε µ’ αυτούς τους αν-
θρώπους. Πώς θα τους αποζηµιώσετε; Μέσω ΕΛΓΑ; Μέσω ΠΣΕΑ;
Μάλλον, αυτό διαφαίνεται από όσα έχει πει µέχρι στιγµής ο κ.
Σκανδαλίδης.

Εάν τους αποζηµιώσετε µέσα από τα ΠΣΕΑ είναι πενταροδε-
κάρες, είναι ψίχουλα και σε καµµιά περίπτωση δεν αποζηµιώνε-
ται ούτε το ελάχιστο µέρος της ζηµιάς που έχουν υποστεί, διότι
-όπως θα έχετε ενηµερωθεί- ο συντελεστής αποζηµίωσης των
ΠΣΕΑ είναι χαµηλότερος κατά 35% σε σύγκριση µε εκείνον του
ΕΛΓΑ και θα υπάρξουν παραγωγοί, οι οποίοι θα αποκλεισθούν
από τις αποζηµιώσεις, λόγω του ότι ενδεχοµένως να έχουν κά-
ποιο εξωγεωργικό εισόδηµα ή δεν έχουν, ελλείψει τίτλων ιδιο-
κτησίας, όπως απαιτούν οι κανονισµοί. Και το σηµαντικότερο
είναι ότι αυτές οι αποζηµιώσεις που θα δοθούν, αυτά τα ψίχουλα
από τα ΠΣΕΑ, θα τα δώσετε µε µεγάλη καθυστέρηση.

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τι θα πράξετε µε αυτούς
τους ανθρώπους, οι οποίοι αγωνιούν, βρίσκονται σε απόγνωση,
βλέπουν το εισόδηµά τους να συρρικνώνεται και σε ορισµένες
περιπτώσεις να µηδενίζεται; Πώς, λοιπόν, αυτοί και οι οικογέ-
νειές τους θα επιβιώσουν; Σ’ αυτήν την απόγνωση βρίσκονται και
σας ρωτώ ευθέως, τι θα πράξετε γι’ αυτό το σοβαρό θέµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος, Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για τις ευχές, αλλά τις συνοδεύ-

σατε και µε µια πρόδροµη κριτική. Και είµαι υποχρεωµένος να
σας πω πως και εγώ, αλλά και όλη η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης, έχουµε γνώση των προβληµάτων,
τα οποία, βεβαίως, τα γνωρίζετε και εσείς, καθώς είστε κι εσείς
από αγροτική περιοχή, όπως και εγώ, γιατί τα προβλήµατα στον
αγροτικό τοµέα δεν προέκυψαν τώρα. Μπορείτε να κάνετε µια
αναδροµή στα στοιχεία για να δείτε πώς διευρύνθηκε το χάσµα

στην παραγωγή, το έλλειµµα, η µείωση των εισοδηµάτων, η αύ-
ξηση του κόστους και όλα αυτά τα προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζουµε στον αγροτικό τοµέα. Αλλά, αυτά θα έχουµε την ευκαιρία
να τα κουβεντιάσουµε.

Επίσης, θέλω να σας πω -και να γνωρίζετε- ότι η πολιτική ηγε-
σία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης έχει επισκεφτεί το σύ-
νολο των περιοχών της χώρας που παράγουν βαµβάκι. Έχει
κουβεντιάσει µε βαµβακοπαραγωγούς. Γνωρίζει το πρόβληµα και
έχει και άµεση ενηµέρωση από τις υπηρεσίες του ΕΛΓΑ και του
ΟΠΕΚΕΠΕ για το µέγεθος του προβλήµατος, το οποίο, πάντως,
δεν είναι στη διάσταση που εσείς θέτετε µε την ερώτησή σας.

Εµείς θέλουµε να διαβεβαιώσουµε και εσάς και το Σώµα, αλλά
κυρίως τους χιλιάδες βαµβακοπαραγωγούς, ότι αυτό που θα κά-
νουµε είναι να τους διασφαλίσουµε το εισόδηµα. Και αυτό θέλω
να το πω ρητά και κατηγορηµατικά, διότι -όπως γνωρίζετε- το ει-
σόδηµα του βαµβακοπαραγωγού έχει ορισµένους συντελεστές,
που είναι –το αναφέρετε στην ερώτησή σας- η ενιαία ενίσχυση,
συνδεµένη και αποσυνδεδεµένη, η εµπορική τιµή και η κάλυψη
της ζηµιάς. Θέλω να σας πω ότι σε ό,τι αφορά το µέρος του ει-
σοδήµατος που συνδέεται µε την παράδοση του προϊόντος και
την καταβολή της συνδεµένης ενίσχυσης, έχουµε δηλώσει δη-
µοσίως –και το επαναλαµβάνω- ότι θα πάρουµε όλα τα απαραί-
τητα µέτρα, ώστε να καταβληθεί στους βαµβακοπαραγωγούς η
συνδεµένη ενίσχυση, γιατί ξέρουµε ότι είναι ένα σηµαντικό ποσό
του εισοδήµατος. Και θέλω να στείλω το µήνυµα σε ορισµένους
που πιστεύουν ότι µε µηδενικές παραδόσεις θα πάρουν τη συν-
δεµένη, ότι εάν οι µηδενικές παραδόσεις έχουν να κάνουν µε
πραγµατικές ζηµιές, ναι, µπορούν να την πάρουν, εάν πρόκειται,
όµως, για τη συνήθη πρακτική ορισµένων που θέλουν να ξεγε-
λούν το κράτος και τις υπηρεσίες του, έχουµε δειγµατοληψίες
που λένε ότι υπάρχουν και ακαλλιέργητα χωράφια.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε την αποζηµίωση λόγω της ζηµιάς
που έχουν υποστεί. Εγώ θα ήθελα να σας ρωτήσω ως Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας, εάν εξακολουθείτε να επιµένετε σε µία
καταστροφική πολιτική που χρέωσε τον ΕΛΓΑ µε 4 δισεκατοµ-
µύρια, σπατάλησε χρήµατα του ελληνικού λαού και αδίκησε
αγρότες, αυτό, δηλαδή, που µας προτείνετε να κάνουµε µε µία
ενιαία και ισοπεδωτική αντίληψη.

Εµείς θα εξατοµικεύσουµε τις ζηµιές µε βάση τα στοιχεία της
εισκόµισης που βρίσκεται σε εξέλιξη και µε βάση τα στατιστικά
του ΟΠΕΚΕΠΕ και του ΕΛΓΑ και µε βάση αυτήν την εξατοµί-
κευση, θα προχωρήσουµε σε αποκατάσταση του εισοδήµατος
που χάνεται.

Θα είµαστε έτοιµοι σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα να
πούµε στους αγρότες µας µε πάρα πολύ λεπτοµερή τρόπο πώς
θα γίνει αυτό, ώστε να ξέρουν τι χρήµατα θα πάρουν και πότε θα
τα πάρουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Ο ερωτών Βουλευτής Πέλλης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γε-

ώργιος Καρασµάνης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, σας άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή. Εγώ

δεν έκανα καµµία κριτική στην πρωτολογία µου. Απλώς είπα ότι
είναι ένα Υπουργείο δύσκολο και έχει πολλά προβλήµατα. Ελ-
πίζω, λοιπόν, µε τις ικανότητες που έχετε, να επιλύσετε πολλά
απ’ αυτά τα προβλήµατα.

Από εκεί και πέρα, όµως, εσείς κάνατε µια κριτική και είπατε ότι
η Νέα ∆ηµοκρατία υπερχρέωσε τον ΕΛΓΑ. ∆εν είναι η ώρα να το
συζητήσουµε, γιατί δεν έχω χρόνο. Θα χάσουµε την ουσία που
αυτήν τη στιγµή είναι η αποζηµίωση των βαµβακοπαραγωγών.
Εγώ, όµως, θα σας πω το εξής: «Όσα δεν φθάνει η αλεπού, τα
κάνει κρεµαστάρια»! Πηγαίνετε στους παραγωγούς στην περι-
φέρεια να σας πουν επί Νέας ∆ηµοκρατίας πόσα λεφτά εισέ-
πραξαν. Συνεπώς στο σπίτι του κρεµασµένου µη µιλάτε για
σκοινί!

Εν πάση περιπτώσει, εκείνο που εγώ έχω εκλάβει και είναι θε-
τικό για µένα, είναι ότι λέτε ότι θα απολαύσουν ένα εισόδηµα,
γιατί όπως έχει πει και ο κ. Σκανδαλίδης, υπάρχουν καλές τιµές.
Τι να τις κάνω τις καλές τιµές, κύριε Υπουργέ, όταν δεν υπάρχει
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παραγωγή; Γι’ αυτό και συζητάµε σήµερα. ∆εν υπάρχει παρα-
γωγή. ∆εν είστε από βαµβακοπαραγωγική περιοχή και εσείς και
ο κ. Σκανδαλίδης, για να διαπιστώσετε το µέγεθος και την έκταση
της ζηµίας.

Εγώ θα καταθέσω την προσωπική µου εκτίµηση για το Νοµό
µου, την Πέλλα. Υπάρχουν περιπτώσεις, όπου χωράφια δεν θα
αποδώσουν ούτε ένα κιλό! Και σας ερωτώ ευθέως, κύριε
Υπουργέ, κάνοντας ένα απλό συγκεκριµένο ερώτηµα: Τι θα κά-
νετε µ’ αυτούς τους παραγωγούς; Πώς θα τους αποζηµιώσετε;

Λέτε ότι θα τους δώσετε τη συνδεδεµένη επιδότηση. Κύριε
Υπουργέ, µε συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά έχω εδώ στα χέρια
µου τον κανονισµό που λέει στο άρθρο 6 ότι αν οι παραγωγοί
καλλιεργούν υπό κανονικές συνθήκες, έχουν το δικαίωµα να πά-
ρουν την ενίσχυση, την επιδότηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν είχαµε κανονικές συνθήκες! Είχαµε αντίξοες συνθήκες µε
το πράσινο σκουλήκι και µε τις υπερβολικές βροχοπτώσεις που
έχουµε αυτήν την περίοδο. Συνεπώς οι συνθήκες ήταν αντίξοες
και δικαιούνται τη συνδεδεµένη! Αν προσκοµίσουν, δηλαδή, το
εκτιµητήριο του ΕΛΓΑ, τη βεβαίωση του ΕΛΓΑ, θα πάρουν τη συν-
δεδεµένη!

Το ερώτηµα είναι, κύριε Υπουργέ, τι θα κάνετε µε τους παρα-
γωγούς που ενώ είχαν µέση παραγωγή κάθε χρόνο τριακόσια µε
τετρακόσια κιλά, φέτος βλέπουν να έχουν παραγωγή σαράντα,
ογδόντα, εκατόν σαράντα, διακόσια κιλά! Αυτήν την υπολειπό-
µενη ποσότητα, πώς θα την αποζηµιώσετε; Με πενταροδεκάρες;
Ρωτήστε τους τεχνοκράτες του ΕΛΓΑ! Θα σας πουν την τελική
τους εκτίµηση, ότι δηλαδή αν δοθούν αποζηµιώσεις µέσω των
ΠΣΕΑ, θα δοθούν 8,5 ευρώ το στρέµµα!

Ένας βαµβακοπαραγωγός που καλλιέργησε εκατό στρέµµατα,
θα πάρει 850 ευρώ, κύριε Υφυπουργέ! Πείτε µου πού να τα πρω-
τοδώσει, πού να τα πρωτοκολλήσει! Να τα δώσει στο βαµβακό-
σπορο; Να δώσει στους πέντε-έξι ψεκασµούς που έχει κάνει και
που κοστίζουν 5.000 ευρώ; Να πληρωθεί ο ιδρώτας του, ο κόπος
του; Να συντηρήσει την οικογένειά του; Πείτε µου, κύριε
Υπουργέ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και πέραν αυτού, ρωτήστε και παλιούς βαµβακοπαραγωγούς!
Θα σας πουν ότι αυτό το φαινόµενο, αυτή η µεγάλη ζηµιά δεν
έχει παρουσιαστεί ποτέ! Και το 1968 και το 1983 υπήρχαν ζηµιές
από παρόµοιο φαινόµενο, αλλά όχι σ’ αυτό το µέγεθος και σ’
αυτήν την έκταση! Και το πρόβληµα επιτείνεται, δυσκολεύει
ακόµα περισσότερο µε τις αντίξοες συνθήκες που επικρατούν
τώρα! Επί δεκαπέντε µέρες υπάρχουν συνεχείς βροχοπτώσεις!

Καλύτερα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, πριν πάρετε οποιαδήποτε
απόφαση, ρωτήστε τους τεχνοκράτες του ΕΛΓΑ από πού, πώς
και πόσο θα τους αποζηµιώσετε.

Εγώ θα σας καταθέσω δύο παραµέτρους ως υστερόγραφο. Η
µία αφορά επιστηµονικές µελέτες που έχουν κατατεθεί στο
Υπουργείο από καθηγητές της εντοµολογίας του Πανεπιστηµίου
της Θεσσαλονίκης και της Θεσσαλίας, οι οποίες αποδεικνύουν
ότι αυτή η πράσινη µάστιγα αυτού του εντόµου προέρχεται από
τις έντονες βροχοπτώσεις του περασµένου χειµώνα και της πε-
ρασµένης άνοιξης. Άρα, λοιπόν, αµέσως-αµέσως υπάρχει η αιτία,
είναι η βροχόπτωση!

Το δεύτερο που έχω να σας πω είναι ότι πριν από ένα µήνα
ψηφίσαµε ένα νόµο, το ν.3877, που στο άρθρο 5 ορίζει –εδώ το
έχω και αυτό- ότι συµπεριλαµβάνονται εντοµολογικές και φυτο-
παθολογικές προσβολές των καλλιεργειών από καταστροφικού
τύπου ζηµιές λόγω του περιορισµού της έντασης των φυτοφαρ-
µάκων για λόγους δηµόσιας υγείας.

Άρα, λοιπόν, έχετε το νοµοθετικό πλαίσιο και µπορείτε να πά-
ρετε απόφαση να τους αποζηµιώσετε µέσω ΕΛΓΑ! Εάν τους απο-
ζηµιώσετε µέσω ΠΣΕΑ, θα παρανοµήσετε! Και δεν βοηθάτε τους
παραγωγούς! Θα τους αδικήσετε! Και θα βρεθείτε µπροστά στην
αγανάκτηση και την οργή των βαµβακοπαραγωγών, οι οποίοι,
όπως ξέρετε, είναι δεκάδες χιλιάδες!

Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, η αποζηµίωση µέσω ΕΛΓΑ είναι µο-
νόδροµος. ∆ώστε την ελπίδα ζωής σ’ αυτές τις δεκάδες χιλιάδες

βαµβακοπαραγωγούς και στις οικογένειές τους που ζουν απ’
αυτό το εισόδηµα του βαµβακιού! Σκύψτε µε την επιβαλλόµενη
ευαισθησία πάνω στο πρόβληµα και αξιολογείστε το στις πραγ-
µατικές του διαστάσεις! Είµαι βέβαιος ότι θα πράξετε το σωστό!

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή ως προς το
χρόνο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Παρατηρούσα ότι ο κ. Κιλτίδης είχε ορισµένες παρατηρήσεις.
Κύριε συνάδελφε, αν θέλετε να θέσετε κάτι για λίγο στον κύριο

Υφυπουργό ως πρώην Υφυπουργός, ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, συµφωνώ απολύτως µε το συνάδελφο κ. Καρα-

σµάνη. Για µας στη Μακεδονία και τη Θεσσαλία που γνωρίζουµε
καλά τι εστί πράσινο σκουλήκι, είναι ορθή αυτή η επισήµανση ότι
µπορεί ο ΕΛΓΑ να αποζηµιώσει. Και εξ όσων γνωρίζω, ο Υπουρ-
γός κ. Σκανδαλίδης σχεδόν έχει δεσµευτεί επ’ αυτού, φίλτατε
κύριε Υφυπουργέ. Και να το γνωρίζετε και να το γνωρίζουµε και
εµείς.

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, απλώς µε θλίψη επεσήµανα ότι το έν-
δοξο Υπουργείο Γεωργίας που υπηρέτησε την ύπαιθρο, έχει µεί-
νει κατά το 1/3. Έφυγε η αλιεία, έφυγαν τα δάση και η δασο-
πονία, έφυγαν τα τρόφιµα και απέµεινε η κτηνοτροφία και η φυ-
τική παραγωγή. Έχει αποστεωθεί το Υπουργείο Γεωργίας και
αυτό δεν τιµά την πατρίδα µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα σας δώσει απάντηση

ο αρµόδιος Υφυπουργός, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Να µην παρακάµψει, όµως, το

άλλο θέµα, κύριε Πρόεδρε! Να επικεντρωθεί σ’ αυτό το θέµα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, στο δικό σας θέµα

θα απαντήσει ο κύριος Υφυπουργός. Έχει την άνεση να απαντή-
σει.

Ολοκληρώνουµε τώρα τη συνεδρίαση µε την απάντηση του
Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κουτσούκου
που, ως γνωστόν, είναι και Βουλευτής Ηλείας.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και
για την επισήµανση ότι είµαι Βουλευτής Ηλείας.

Θέλω να ενηµερώσω τον κ. Καρασµάνη ότι η Ηλεία συγκατα-
λέγεται ανάµεσα στις βαµβακοπαραγωγικές περιοχές της
χώρας, µε τις αποξηραµένες λίµνες της Μουριάς και της Αγου-
λινίτσας και µε άλλες περιοχές. Αυτό ήθελα να σας πω σε σχέση
µε την παρατήρησή σας, γιατί είναι καλό να γνωρίζουµε τι πα-
ράγει κάθε περιοχή.

Ο κ. Κιλτίδης µε την παρέµβασή του έθεσε ένα πολύ σοβαρό
θέµα. Όµως, επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να παρατηρήσω ότι
αφού έχει περάσει από το Υπουργείο, θα ξέρει ότι κάθε φορά οι
δοµές και οι µηχανισµοί των Υπουργείων, των κυβερνητικών ορ-
γάνων, είναι προφανώς απαραίτητα εργαλεία για την άσκηση της
πολιτικής.

∆υστυχώς, όµως, κύριε συνάδελφε, η πραγµατικότητα λέει ότι
τα πράγµατα δεν πήγαν καθόλου καλά. ∆ηλαδή, το γεγονός, για
παράδειγµα, ότι ο ΕΦΕΤ ήταν εκεί που ήταν –κατά τη γνώµη µου,
σωστά, αν θέλετε την προσωπική µου άποψη- δεν έδωσε τα απο-
τελέσµατα που έπρεπε, διότι η κατάσταση στην αγορά είναι αυτή
που γνωρίζετε. Και µη µου πείτε ότι τα καρτέλ, οι ελληνοποιή-
σεις και όλη αυτή η ανοµία δηµιουργήθηκε το χρόνο που κυ-
βερνά το ΠΑΣΟΚ!

Αυτό το λέω, γιατί για µας εκείνο που έχει σηµασία είναι να
υπάρχει ένα συνεκτικό πολιτικό πλαίσιο και ένα σύστηµα που θα
επιτρέπει να συναρθρώνονται οι επιµέρους οργανισµοί, µέσω
των οποίων ασκείται η πολιτική, για να έχουν αποτέλεσµα.

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, θέλω να σας πω –και θα απα-
ντήσω στον κ. Καρασµάνη- ότι ακριβώς αυτήν την περίοδο…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ελάτε στο θέµα, κύριε Υπουργέ!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ακριβώς αυτήν την περίοδο, λοιπόν, το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης στο διάλογο που κάνει µε τους
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αγρότες έχει καταθέσει ένα σχέδιο στρατηγικής και θα αναδείξει
τις αιχµές των προτεραιοτήτων του ανά περιοχή και ανά προϊόν
και όχι µε τον τρόπο που το κάνατε εσείς αναθέτοντας τις δεκα-
τρείς µελέτες σε κάποιους µελετητές που τις ψάχνουµε και έµει-
ναν ανεφάρµοστες, αλλά µε τη συµµετοχή των ίδιων των αγρο-
τών και της τοπικής κοινωνίας.

Έρχοµαι τώρα στον αγαπητό συνάδελφο κ. Καρασµάνη, αφού
του έκανα την παρατήρηση ότι ξέρω και εγώ από βαµβάκι.

Κύριε συνάδελφε, η ερώτησή σας µιλάει για κατ’ εξαίρεση
αποζηµίωση. Πιθανόν από τον Αύγουστο που την καταθέσατε
µέχρι τώρα, να καταλήξατε στο συµπέρασµα ότι δεν χρειάζεται
να πάµε κατ’ εξαίρεση και ότι µπορούµε να πάµε µέσα από τον
κανονισµό του ΕΛΓΑ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Το ίδιο πράγµα είναι! Αποζηµίωση
από ΕΛΓΑ.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι ο κανονισµός
δεν το επιτρέπει.

Εµείς πήραµε την πολιτική απόφαση -η οποία έπρεπε κάποια
στιγµή να παρθεί σ’ αυτόν τον τόπο- να δηµιουργηθεί ασφαλι-
στικός οργανισµός και να πάψει πια η πελατειακή αντιµετώπιση
των αγροτών ανάλογα µε το από πού προέρχεται ο κάθε Υπουρ-
γός και τι πιέσεις του ασκούνται.

Πήραµε, λοιπόν, αυτήν την απόφαση να γίνει ασφαλιστικός ορ-
γανισµός ο ΕΛΓΑ, ανέλαβε το Υπουργείο Οικονοµικών τα χρέη
του, τα 3,8 δισεκατοµµύρια, ενώ είµαστε, όπως γνωρίζετε, και
υπό επιτροπεία.

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, ο ΕΛΓΑ ξεκινάει να λειτουργεί ως
ασφαλιστικός οργανισµός και δεν είµαστε διατεθειµένοι να τον
οδηγήσουµε εκεί που τον οδηγήσατε εσείς. Και πολύ περισσό-
τερο, δεν είµαστε διατεθειµένοι να µοιράσουµε τα 450 εκατοµ-
µύρια του κ. Χατζηγάκη ισοπεδωτικά σε όλους -διότι αυτό µας
είπατε ουσιαστικά και για να θυµηθούµε τις εποχές που οι αγρό-
τες έπαιρναν χρήµατα-…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: ∆εν καταλάβατε τι είπα!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): …και χωρίς να λογαριάσουµε την πραγµα-
τικότητα και τις ανάγκες των αγροτών. ∆ιότι πρέπει να σας πω ότι
αυτά τα χρήµατα κατά 67% πήγαν σε µη αγρότες. Πήγαν σε ετε-
ροεπαγγελµατίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: ∆εν είναι έτσι! ∆ώστε συγκεκρι-
µένες απαντήσεις και αφήστε τα αυτά!

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Επαναλαµβάνω, λοιπόν, για να είµαστε συ-
νεννοηµένοι ότι εµείς πρώτον, θα διασφαλίσουµε το εισόδηµα
των βαµβακοπαραγωγών µε τους τρόπους που σας είπα και
τους οποίους επαναλαµβάνω. Θα δώσουµε συνδεδεµένη ενί-
σχυση για όσους θα παραδώσουν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Με ποιον τρόπο; ∆εν τους κάνετε
χάρη! Την δικαιούνται.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, πρέπει να γνωρίζετε ότι µε
βάση τον κανονισµό που υπάρχει, πρέπει να παραδώσουν δια-
κόσια περίπου κιλά για να πάρουν τη συνδεδεµένη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Υπό κανονικές συνθήκες να καλ-
λιεργούν και να συγκοµίζουν!

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Άρα, εµείς θα αλλάξουµε τις αποφάσεις για
να καλύψουµε όσους έχουν υποστεί ζηµιά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Λάθος κάνετε!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): ∆εύτερον, θα προχωρήσουµε σε εξατοµί-
κευση µε βάση τα στατιστικά της προηγούµενης περιόδου,
αξιοποιώντας τα στοιχεία του ΟΠΕΚΕΠΕ, του ΕΛΓΑ και τους
ελέγχους που θα πραγµατοποιήσουµε επιτόπια, ώστε όποια χρή-
µατα διαθέσει το ελληνικό δηµόσιο –γιατί θα είναι από το υστέ-
ρηµα του ελληνικού λαού- να πάνε σε πραγµατικούς αγρότες
που έχουν υποστεί πραγµατική ζηµιά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ναι, µε ποιο τρόπο;

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα περιµένετε εντός των ηµερών τις σχετι-
κές ανακοινώσεις που θα τις ξέρουν οι αγρότες και δεν θα είναι
ψίχουλα. ∆ιότι, αν πάµε µε τη λογική που εσείς µας είπατε, δη-
λαδή να µοιράσουµε χρήµατα σε όλους, θα πάµε σε ψίχουλα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: ∆εν είπα τέτοιο πράγµα. ∆εν πα-
ρακολουθήσατε τι σας είπα. Αποπροσανατολίζετε συνεχώς τη
συζήτηση.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εµείς, λοιπόν, θα πάµε σε εξατοµίκευση και
θα αποζηµιωθούν αυτοί που θα έχουν ένα ύψος ζηµιάς και πα-
ραπάνω και θα προκύπτει από τα στοιχεία ότι έχασαν εισόδηµα.
Αυτούς θέλουµε να προστατεύσουµε. Θέλουµε να προστατεύ-
σουµε τους πραγµατικούς αγρότες. Και αυτό θα γίνει µε νοµι-
µότητα, µε διαφάνεια και πάνω απ’ όλα µε το να είµαστε συνεπείς
µε τις υποχρεώσεις µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, γιατί πρέπει να
πάρουµε άδεια, όπως γνωρίζετε, για να καταβάλουµε αυτά τα
χρήµατα.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Με συγχωρείτε για την υπέρβαση του
χρόνου, αλλά έτσι όπως εξελίχθηκε η συζήτηση, δεν µπορούσα
να κάνω αλλιώς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, σας πα-
ρακαλώ.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κατά συνέπεια, σας διαβεβαιώνω ότι οι βαµ-
βακοπαραγωγοί όλης της Ελλάδας θα ξέρουν σε λίγες µέρες ότι
δεν θα πάρουν ψίχουλα.

Αυτά που λέτε -και τα ακούω και από άλλους, αλλά και από το-
πικές εφηµερίδες- για ψίχουλα των 3 ευρώ ή 5 ευρώ ή 8 ευρώ,
όπως µας είπατε σήµερα, δεν ισχύουν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Για ΠΣΕΑ, 8,5 ευρώ το στρέµµα.
∆εν το λέω εγώ, το έχουν πει οι τεχνοκράτες του ΕΛΓΑ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα ξέρουν, λοιπόν, πρώτον, ότι θα πάρουν
µέχρι το τέλος του µήνα την ενιαία ενίσχυση, που είναι εισόδηµα.
∆εύτερον, θα ξέρουν ότι θα απολαύσουν µια υψηλή τιµή, γιατί
φροντίσαµε να υπάρξει ανάρτηση της χρηµατιστηριακής τιµής
στα εκκοκκιστήρια, να ανακοινώνεται η τιµή και να αναρτάται. Θα
ξέρουν, επίσης, ότι θα πάρουν τη συνδεδεµένη.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Όχι και τη χρηµατιστηριακή τιµή…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι! Γιατί εξανίσταστε; Βλέπω και ακούω ότι, ο κύριος
Υπουργός, σας ενηµερώνει αναλυτικά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Σας άκουσα µε προσοχή, κύριοι συνάδελ-
φοι! Γιατί, κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλετε να ενηµερωθεί το Σώµα
και οι βαµβακοπαραγωγοί;

Θα ξέρουν, λοιπόν, πότε θα πάρουν τη συνδεδεµένη…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, ο κύ-

ριος Υπουργός, είναι σαφής. Το αν διαφωνείτε, δεν σηµαίνει ότι
πρέπει και να θορυβείτε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα ξέρουν πότε θα πάρουν την επιστροφή
στο πετρέλαιο, θα ξέρουν πότε θα πάρουν την επιστροφή του
ΦΠΑ και σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα θα ξέρουν πότε θα
πάρουν τις αποζηµιώσεις και µε ποιο τρόπο.

Σας λέω ότι ο καθένας από αυτούς θα µπορεί να κάνει τον ατο-
µικό του λογαριασµό όχι µε τις αδιαφανείς διαδικασίες και το
θολό τοπίο που επικρατούσε στο παρελθόν και τις µεσολαβήσεις
παλαιοκοµµατικού και ρουσφετολογικού χαρακτήρα, αλλά θα
ξέρει ο καθένας τι δικαιούται και πότε θα το πάρει. Αυτή είναι η
πολιτική µας απόφαση και είναι διάφανη, νόµιµη και καθαρή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Αυτά να τα πείτε στους αγρότες!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Και καταφέρατε να κάνετε…(δεν ακού-

στηκε)
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι. Ο κύριος Υφυπουργός ήταν σαφής και απήντησε
στην ερώτηση.
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Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να

κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα.
Οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών,
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, Προστασίας του Πολίτη, ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Σύ-
σταση Εθνικού Συµβουλίου Οδικής Ασφάλειας και Γενικής
∆ιεύθυνσης Οδικής Ασφάλειας, εποπτεία και βελτίωση του θε-
σµού του Τεχνικού Ελέγχου οχηµάτων για την προαγωγή της οδι-
κής ασφάλειας και την προστασία του περιβάλλοντος, Κύρωση

Σύµβασης µεταξύ Ελληνικού ∆ηµοσίου και Ο.Α.Σ.Θ., Οργανισµού
Αστικών Συγκοινωνιών Θεσσαλονίκης και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.26’, λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 14 Οκτωβρίου 2010 και ώρα 09.30’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: συ-
ζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διά-
ταξη που έχει διανεµηθεί.
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